
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ 
1. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-

θητές από το 6ο Γυµνάσιο Καβάλας, σελ. 2063
2. Ανακοινώνεται ότι ο Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας

και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων διαβίβασε στη Βουλή, σύµ-
φωνα µε το νόµο περί «Ποινικής ευθύνης  των Υπουργών»,
όπως ισχύει, δικογραφία κατά της Υπουργού Παιδείας, Δια
Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων κ.  Άννας  Διαµαντοπού-
λου και κατά του πρώην Υφυπουργού Παιδείας, Δια Βίου Μά-
θησης και Θρησκευµάτων κ. Ιωάννη Πανάρετου, σελ. 2057

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
1. Κατάθεση αναφορών, σελ. 2045-2047
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.

2047-2053
3. Ανακοίνωση του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της Πέµ-

πτης 1 Δεκεµβρίου 2011, σελ. 2054
4. Συζήτηση αναφορών και ερωτήσεων:
α) Προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων:
i) σχετικά µε την ικανοποίηση αιτηµάτων των αγροτών της

Κρήτης, σελ. 2055
ii) σχετικά µε την επίλυση προβληµάτων των κτηνοτρόφων

της Λέσβου, σελ. 2057
β) Προς τον Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού, σχετικά

µε την απόφαση της Επιτροπής Επαγγελµατικού Αθλητισµού
για καταδίκη του Ολυµπιακού Βόλου, σελ. 2059

γ) Προς τον Υπουργό Εσωτερικών, σχετικά µε τη συνέχιση
του προγράµµατος "Βοήθεια στο Σπίτι", σελ. 2061

δ) Προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλι-
σης, σχετικά µε τη ρύθµιση των προστίµων που αφορούν τις
πρώτες κατοικίες των Παλιννοστούντων Ποντίων της τέως
ΕΣΣΔ, Ένωση Σοβιετικών Σοσιαλιστικών Δηµοκρατιών, σελ.
2063

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΝΤΕΣ

ΚΟΥΡΑΚΗΣ Α., σελ. 2045 - 2058
ΝΙΩΤΗΣ Γ., σελ. 2058 - 2065

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Επί των αναφορών και ερωτήσεων:
ΔΑΒΑΚΗΣ Α. , σελ. 2059, 2061, 2062
ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ Π. , σελ. 2061, 2062, 2063
ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ Γ. , σελ. 2064, 2065
ΝΑΚΟΣ Α. , σελ. 2059, 2060
ΝΙΚΗΤΙΑΔΗΣ Γ. , σελ. 2059, 2060
ΝΙΩΤΗΣ Γ. , σελ. 2065
ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ Β. , σελ. 2063, 2064, 2065
ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ Α. , σελ. 2055, 2056, 2057, 2058, 

2059
ΣΚΟΠΕΛΙΤΗΣ Σ. , σελ. 2057, 2058
ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ Ε. , σελ. 2055, 2056

ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΛΗ’

Τρίτη 29 Νοεµβρίου 2011



Αθήνα, σήµερα στις 29 Νοεµβρίου 2011, ηµέρα Τρίτη και ώρα
18.01’ συνήλθε στην Αίθουσα συνεδριάσεων του Βουλευτηρίου
η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία του
Ζ’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΥ ΚΟΥΡΑΚΗ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Εµµανουήλ Στρα-
τάκη, Βουλευτή Ηρακλείου, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά, µε την οποία αιτείται την επίλυση θέµατος που
αφορά στον καθορισµό των αρχαιολογικών ζωνών στον πρώην
Δήµο Τεµένους Νοµού Ηρακλείου.

2) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά, µε την οποία ο κ. Αθανάσιος Χειµωνόπουλος
αιτείται την παράταση και τη µη κατάργηση της δυνατότητας του
10% των πανελλαδικών εξετάσεων.

3) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά, µε την οποία ο κ. Γ. Γενειατάκης αιτείται την επανεξέ-
ταση του ειδικού τέλους ακίνητων στα ορεινά και αποµακρυ-
σµένα χωριά.

4) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά, µε την οποία ο κ. Γεώργιος Παπαδηµητρίου
αιτείται ενηµέρωσης σχετικά µε τη δυνατότητα αλλαγής σωµα-
τικής ικανότητας στο στρατό από Ι4 σε Ι1.

5) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά, µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία Ιδιο-
κτητών Κέντρων Ξένων Γλωσσών εκφράζει τις θέσεις της σχετικά
µε την πιστοποίηση της γλωσσοµάθειας και χορήγησης επάρ-
κειας από συγκεκριµένους µόνο φορείς.

6) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά, µε την οποία η κ. Ευρυδίκη Τρίµη-Καραδήµα,
συνταξιούχος δηµόσιος υπάλληλος αιτείται την άµεση καταβολή
του εφάπαξ που δικαιούται, λόγω σοβαρών προβληµάτων υγείας
που αντιµετωπίζει.

7) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ

κατέθεσε αναφορά, µε την οποία ο κ. Γεώργιος Επιτροπάκης αι-
τείται να µεταταχθεί σε κενή οργανική θέση κατηγορίας ΤΕ Νο-
σηλευτικής.

8) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αφορά την ένταξη της ιχθυόσκα-
λας της Πάτρας και των δέκα υπολοίπων της χώρας στον έλεγχο
του Οργανισµού Κεντρικής Αγοράς Αθηνών.

9) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά, µε την οποία ο Πρόεδρος της Πανελλήνιας
Οµοσπονδίας Ενώσεων Συντακτών αιτείται να αποσαφηνισθεί
εάν στο πολυνοµοσχέδιο εντάσσονται και οι δηµοσιογράφοι της
ΕΡΤ, το ΑΠΕ-ΜΠE, Βουλής, Γραφείων Τύπου Δηµοσίου, ΝΠΔΔ,
ΝΠΙΔ, ΟΤΑ κ.λπ.. 

10) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά, µε την οποία ο κ. Νικόλαος Κεσογλίδης αι-
τείται να ενηµερωθεί σχετικά µε το εάν θα συµπεριληφθούν στον
υπολογισµό του ειδικού τέλους για την ακίνητη περιουσία τα τε-
τραγωνικά της πυλωτής.

11) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά, µε την οποία ο Διευθύνων Σύµβουλος και ο
Εκπρόσωπος των Εργαζοµένων της Βιοµηχανίας Ζυµαρικών
«STAR» αιτείται ενηµέρωσης για την επανέναρξη της λειτουργίας
της βιοµηχανίας, ώστε να υπάρξουν θέσεις εργασίας, καθώς και
απορρόφηση του σκληρού σιταριού της Θράκης.

12) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά, µε την οποία ο Ιωάννης Πετροµιχελάκης αι-
τείται ενηµερώσεως προς αξιοποίηση του διπλώµατος ευρεσιτε-
χνίας που διαθέτει για λεκάνη τουαλέτας νέας τεχνολογίας.

13) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά, µε την οποία ο Πανελλήνιος Σύλλογος Φυ-
σιοθεραπευτών, Παράρτηµα Νοµού Σερρών εκφράζει τις από-
ψεις του σχετικά µε το επικείµενο άνοιγµα του επαγγέλµατος του
φυσιοθεραπευτή.

14) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά, µε την οποία ο Εµµανουήλ Δεικτάκης εκθέτει
τις απόψεις του για τροποποίηση της διαδικασίας σχετικά µε τα
θέµατα που προκύπτουν από τη µηχανογραφική εφαρµογή τα-
κτοποίησης των αυθαιρέτων ως προς τον συµψηφισµό των προ-
στίµων.

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΓ’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟΔΟΣ Γ’

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΛΗ’
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15) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά, µε την οποία ο κ. Κωνσταντίνος Οικονόµου,
τοπογράφος-υποµηχανικός αιτείται ώστε στα προεδρικά διατάγ-
µατα που διέπουν τις Ζώνες Οικιστικού Ελέγχου να οριστεί ελά-
χιστο όριο κατάτµησης.

16) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά, µε την οποία ο Παναγιώτης Μπαϊλός αιτείται
ενηµέρωσης σχετικά µε την υποχρέωση των φιλοξενούµενων
στη Μονάδα «Ο Άγιος Παντελεήµων», στη Θεσσαλονίκη, να συµ-
µετέχουν στη δαπάνη περίθαλψης περιθαλποµένων.

17) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά, µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία Νε-
φροπαθών αιτείται την εξαίρεση των νεφροπαθών τελικού στα-
δίου από την ειδική εισφορά στις επικουρικές συντάξεις και την
περαιτέρω µείωση των επικουρικών συντάξεων.

18) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά, µε την οποία η κ. Γεωργία Σταυρακάκη του
Γρηγορίου, κάτοικος Τεµένου, Δήµου Ηρακλείου αιτείται ενηµέ-
ρωσης σχετικά µε την αντίρρηση-ένστασή της, ως ασφαλισµένης
του ΟΓΑ, κατά της πράξεως 130014/24.9.2010 της Προϊσταµένης
του Τµήµατος ΠΥΚ1 Περιφερειακού Υποκαταστήµατος ΟΓΑ Κρή-
της. 

19) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά, µε την οποία το Σωµατείο των Εργαζοµένων
στα Κέντρα Πρόληψης της Χρήσης Εξαρτησιογόνων Ουσιών αι-
τείται την καταβολή χρεών από την πλευρά της πολιτείας προς
τα Κέντρα Πρόληψης της Χρήσης Εξαρτησιογόνων Ουσιών.

20) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά, µε την οποία ο Δήµος Αγίου Νικολάου, Τοπική Κοινό-
τητα Βραχασίου Κρήτης αιτείται τη λήψη πρωτοβουλιών για την
αποζηµίωση των ελαιοπαραγωγών λόγω καταστροφής του ελαι-
οκάρπου από το δάκο.

21) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΜΑΞΙΜΟΣ ΧΑΡΑΚΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά, µε την οποία ο Σύνδεσµος Εργαζοµένων Υπαλ-
λήλων Συνεταιριστικών Οργανώσεων Λάρισας εκφράζει την
αντίθεσή του προς την ΑΤΕ για καταχρηστική ενέργεια δέσµευ-
σης ποσού, ενώ οι εργαζόµενοι της ΕΑΣ παραµένουν απλήρω-
τοι.

22) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά, µε την οποία ο κ. Γουλιδάκης Γιάννης, Περιφερειακός
Σύµβουλος Κρήτης, οικονοµολόγος-φοροτεχνικός αιτείται τη συ-
νέχιση της λειτουργίας των ΔΟΥ Ιεράπετρας και Σητείας και την
ενίσχυση των υπηρεσιών τους.

23) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αφορά στην έλλειψη
χρηµατοδότησης έργων στο Νοµό Ηλείας.

24) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά, µε την οποία ο Δήµαρχος Αγίου Νικολάου Κρήτης ανα-
φέρει το ζήτηµα των καθυστερήσεων των έργων στην περιοχή
Σεληνάρι του Βόρειου Οδικού Άξονα Κρήτης τα οποία ταλαιπω-
ρούν όλο το Νοµό Λασιθίου.

25) Ο Βουλευτής Λακωνίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΔΑΒΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά, µε την οποία η κ.Κυρκιλή Ελευθερία αιτείται την
άµεση ολοκλήρωση της διαδικασίας κατάταξής της σε οργανική
θέση µε σχέση εργασίας ιδιωτικού δικαίου αορίστου χρόνου στο
ΥΠΠΟΤ.

26) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά, µε την οποία ο κ. Γεώργιος Φλωράς, ιδιώτης
καταθέτει τις απόψεις του για την Επιτροπή Ανταγωνισµού και
τη διαχείριση του έργου της. 

27) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά, µε την οποία το ΝΠΔΔ «ΚΟΙΝΩΠΟΛΙΤΑ» Ιεράπετρας
του Δήµου Ιεράπετρας, Νοµού Λασιθίου αιτείται την πρόσληψη
προσωπικού στους παιδικούς- βρεφονηπιακούς σταθµούς και
στα ΚΔΑΠ του Δήµου Ιεράπετρας, καθώς και την πρόσληψη κα-
θηγητών µουσικής στη Μουσική Σχολή Ιεράπετρας.

28) Η Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΜΑΡΙΑ ΘΕΟΧΑΡΗ κατέθεσε
αναφορά, µε την οποία ο Σύνδεσµος Θεσσαλικών Επιχειρήσεων
και Βιοµηχανιών διαµαρτύρεται για την επιβολή του έκτακτου ει-
δικού τέλους ηλεκτροδοτηµένων δοµηµένων επιφανειών στις
βιοτεχνίες και βιοµηχανικές επιχειρήσεις παρ’ ότι αυτές απαλ-
λάσσονται σύµφωνα µε το ν.4021/2011. 

29) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά, µε την οποία ο Πρόεδρος της Πανελλήνιας
‘Ενωσης Οπτικών και Οπτοµετρών εκθέτει τα χρόνια προβλήµατα
του κλάδου και αιτείται την ανάθεση σύνταξης µητρώου οπτικών
καταστηµάτων.

30) Ο Βουλευτής Ευρυτανίας κ. ΗΛΙΑΣ ΚΑΡΑΝΙΚΑΣ κατέθεσε
αναφορά, µε την οποία ο Σύλλογος Γονέων Δηµοτικού Σχολείου
Γρανίτσας Ευρυτανίας αιτείται την αναπλήρωση του εκπαιδευτι-
κού που λείπει µε άδεια στο Δηµοτικό Σχολείο Γρανίτσας Ευρυ-
τανίας και την πρόσληψη εκπαιδευτικού ειδικής αγωγής για το
συγκεκριµένο σχολείο.

31) Οι Βουλευτές, Λαρίσης κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ και Κυκλάδων
κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΡΟΥΤΣΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο Πα-
νελλήνιος Σύλλογος Οικονοµικών Επιθεωρητών Υπουργείου Οι-
κονοµικών αιτείται την επίλυση θεσµικών και οικονοµικών αιτη-
µάτων των οικονοµικών επιθεωρητών.

32) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται στην έλλειψη των
απαιτούµενων εγκαταστάσεων επεξεργασίας αποβλήτων από τα
ελαιοτριβεία στην βιοµηχανική ζώνη της παραλίας Κάτω Αλισσού
µε αποτέλεσµα να µολύνεται συνεχώς ο ποταµός Πείρος.

33) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά, µε την οποία η κ. Κωνσταντίνα Σταφέτα, κα-
θηγήτρια χορού, διοικητική υπάλληλος της Εθνικής Λυρικής Σκη-
νής εκφράζει την έντονη δυσαρέσκειά της, για την απόλυσή της,
παρ’ ότι νοσεί από αποµυελυνωτική νόσο-σκλήρυνση κατά πλά-
κας.

34) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας, και εκφράζει την έντονη δυσαρέσκειά του
για την απόφαση εκχωρήσεως κλινών σε πελάτες ιδιωτικών
ασφαλιστικών εταιρειών, ενώ λόγω υπερπληρότητας νοσηλεύον-
ται ασθενείς στους διαδρόµους.

35) Ο Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά, µε την οποία ο Γεώργιος Μινάρδος, µόνιµος
υπάλληλος, κλητήρας της Γενικής Γραµµατείας Κοινωνικών Ασ-
φαλίσεων αιτείται την καταβολή των εξόδων κίνησης του µε τα
µέσα µαζικής µεταφοράς για υπηρεσιακούς λόγους για συγκε-
κριµένους µήνες του 2011.

36) Ο Βουλευτής Αργολίδος κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΔΡΙΑΝΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά, µε την οποία ο Σύλλογος Γονέων και Κηδεµόνων
του Ειδικού Δηµοτικού Σχολείου Άργους αιτείται την επίλυση θέ-
µατος που αφορά στην εύρυθµη λειτουργία του σχολείου.

37) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, που αφορά σε καθυστερήσεις
στην καταβολή των επιδοµάτων ανεργίας.

38) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, που αφορά στον κίνδυνο να
κλείσει η ψυχιατρική µονάδα εφήβων στην Πάτρα.
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39) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, που αφορά προτάσεις της
ΕΣΕΕ για ενεργοποίηση του ΕΣΠΑ.

40) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, που αφορά σε καθυστερηµένη
επέµβαση της ΔΕΥΑΠ για επιδιόρθωση σπασµένου αγωγού.

41) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται στην
ανάγκη προστασίας του Κορινθιακού κόλπου.

42) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται στην εκ
νέου αναβολή της εκδίκασης υπόθεσης υπεξαίρεσης στη
ΔΕΥΑΠ.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 230/06-10-2011 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Καλογιάννη Σταύρου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 3228/21-10-2011
έγγραφο από τον Υφυπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-
κτύων η ακόλουθη απάντηση:
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2. Στην µε αριθµό 22540/09-09-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Αποστολάτου Βαϊτση δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 4890/4-10-2011

από τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης η ακό-
λουθη απάντηση:
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3. Στην µε αριθµό 23163/21-09-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Νικολόπουλου Νικολάου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΔΠΕΙΣ Α

1143562 ΕΞ 2011/13-10-2011 έγγραφο από τον Αναπληρωτή
Υπουργό Οικονοµικών η ακόλουθη απάντηση:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο
επικαίρων ερωτήσεων της Πέµπτης 1ης Δεκεµβρίου 2011:

«Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1.- Η µε αριθµό 218/28.11.2011 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Ηλία Καρα-
νίκα προς τον Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας και
Ναυτιλίας, σχετικά µε την ανάγκη για την τροποποίηση του
χάρτη των περιφερειακών ενισχύσεων για την Στερεά Ελλάδα.

2.- Η µε αριθµό 220/28.11.2011 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ιωάννη Λαµπρόπουλου προς τον
Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, σχετικά µε την
ολοκλήρωση του αυτοκινητόδροµου της «ΟΛΥΜΠΙΑΣ ΟΔΟΥ».

3.- Η µε αριθµό 226/28.11.2011 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Παύλου Μαρκάκη
προς τον Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτι-
λίας, σχετικά µε την αποκατάσταση της ρωγµής στον προβλήτα
του λιµανιού της Σκιάθου.

4.- Η µε αριθµό 223/28.11.2011 επίκαιρη ερώτηση του Ζ’ Αντι-
προέδρου της Βουλής και Βουλευτή του Συνασπισµού Ριζοσπα-
στικής Αριστεράς κ. Αναστασίου Κουράκη προς την Υπουργό
Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων, σχετικά µε την

αναβολή των διορισµών µελών του Διδακτικού και Ερευνητικού
Προσωπικού (ΔΕΠ) και του Εκπαιδευτικού Προσωπικού (ΕΠ)
στην τριτοβάθµια εκπαίδευση.

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1.- Η µε αριθµό 217/28.11.2011 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Αφροδίτης Πα-
παθανάση προς τον Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας
και Ναυτιλίας, σχετικά µε την ανάγκη για την τροποποίηση του
χάρτη των περιφερειακών ενισχύσεων για την Στερεά Ελλάδα.

2.- Η µε αριθµό 221/28.11.2011 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού της Νέας Δηµοκρατίας κ. Φωτεινής Πιπιλή προς τον
Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την αξιοποίηση της δηµόσιας
περιουσίας για τη στέγαση των Ανεξάρτητων Αρχών.

3.- Η µε αριθµό 227/28.11.2011 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Ηλία Πολατίδη
προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε το µέλλον της Ελλη-
νικής Βιοµηχανίας Ζάχαρης.

4.- Η µε αριθµό 224/28.11.2011 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Μιχαήλ Κρι-
τσωτάκη προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την
απαλλαγή των εργαζοµένων µε χαµηλές αποδοχές από την ει-
δική εισφορά αλληλεγγύης.»
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Εισερχόµεθα στη
συζήτηση των 

ΑΝΑΦΟΡΩΝ ΚΑΙ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Πρώτα θα συζητηθεί η πρώτη µε αριθµό 236/6.10.2011 ερώ-
τηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστι-
κού Κινήµατος κ. Εµµανουήλ Στρατάκη προς τον Υπουργό
Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε την ικανοποίηση
αιτηµάτων των αγροτών της Κρήτης.

Στην ερώτηση θα απαντήσει ο Υφυπουργός κ. Αστέριος Ρον-
τούλης.

Κύριε Στρατάκη, έχετε το λόγο, για να αναπτύξετε την ερώ-
τησή σας.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Είναι γεγονός ότι στις 6.10.2011 κατέθεσα αυτή την ερώτηση,

η οποία, βέβαια, πρέπει να οµολογήσω, χθες µου απαντήθηκε ή
τουλάχιστον µου απαντήθηκε σε κάποια από τα σηµεία της. Όχι
σε όλα, βέβαια. 

Παρ’ όλα αυτά, υπάρχει σωρεία ζητηµάτων, τα οποία έχουν οι
αγρότες και τα οποία δεν έχουν επιλυθεί. Συγκεκριµένα, κατατί-
θενται µέσω της ερώτησής µου δεκαπέντε αιτήµατα των αγρο-
τών της Κρήτης, τα οποία ζητούσαν –και ενδεχοµένως κάποια
από αυτά ζητούν ακόµη- την επίλυσή τους. Δεν θα ήθελα αυτή
τη στιγµή να τα απαριθµήσω, για να µη µακρηγορώ. Είναι γνωστά
εξάλλου, αφορούν όλους τους κλάδους παραγωγής και καλύ-
πτουν ένα εύρος θεµάτων. Πέραν, όµως, από το ότι κάποια έχουν
λυθεί και γι’ αυτό ίσως και οι παραγωγοί –πρέπει να το οµολο-
γήσω- ανέστειλαν τις κινητοποιήσεις τους, υπάρχουν ακόµη σο-
βαρά αιτήµατα, τα οποία δεν έχουν ικανοποιηθεί.

Υπάρχουν εξάλλου τεράστια ζητήµατα στον αγροτικό χώρο,
που είναι γνωστά και στον Υπουργό και σε όλους «τους παροι-
κούντες την Ιερουσαλήµ», όπως συνηθίζουµε να λέµε, τα οποία
πρέπει να βρουν γρήγορες λύσεις, ιδιαίτερα εάν δεχόµαστε -και
πιστεύω ότι αυτό το δεχόµαστε όλοι- ότι ο αγροτικός τοµέας
είναι ένας από τους τοµείς που θα µπορούσαν να συµβάλλουν
και στην επίλυση της κρίσης, γιατί έχει τη δυνατότητα να παράγει
πλούτο σε πολύ γρήγορο χρονικό διάστηµα, σε σχέση µε άλλους
τοµείς και µε άλλες επενδύσεις που πρέπει να γίνονται. 

Με αυτήν την έννοια, ήθελα να καλέσω το Υπουργείο Αγροτι-
κής Ανάπτυξης και Τροφίµων να σκύψει ακόµα περισσότερο, µε
περισσότερη προσοχή και κυρίως µε περισσότερη αποτελεσµα-
τικότητα στην επίλυση αυτών των αιτηµάτων, αλλά και άλλων εν-
δεχοµένως που δεν καταγράφονται εδώ, ώστε να δούµε εάν
αυτός ο τοµέας θα µπορέσει πράγµατι να ξεκινήσει, να ανορθω-
θεί, να αρχίσουν οι επενδύσεις, να αρχίσει δηλαδή αυτό που µπο-
ρούµε κατ’ αρχάς να κάνουµε ως Ελλάδα και να µπορέσουµε να
αλλάξουµε και ρότα, σε σχέση µε τις προοπτικές που δίνουµε
στη χώρα. Διότι, αν ξανασταµατήσουµε στις απόψεις που ενδια-
φέρονται για το πως θα αναπτυχθεί µια καταναλωτική και µόνο
κοινωνία, χωρίς να παράξουµε οπουδήποτε µπορούµε -και πι-
στεύω ότι ο αγροτικός τοµέας στην Ελλάδα έχει πολλά συγκρι-
τικά πλεονεκτήµατα- τότε είναι σίγουρο ότι θα είµαστε πάντα στο
ίδιο σηµείο και αυτό δεν είναι ό,τι καλύτερο θα µπορούσε να συµ-
βεί.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον

κ. Στρατάκη.
Το λόγο έχει ο κύριος Υπουργός, για τρία λεπτά.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Αγαπητέ συνάδελφε, κατ’ αρχάς να σας πιστώσω µε ένα αλη-

θινό ζήλο και ενδιαφέρον για τα προβλήµατα που αντιµετωπίζουν
οι παραγωγοί της Κρήτης είτε πρόκειται για γεωργούς είτε πρό-
κειται για κτηνοτρόφους. 

Πράγµατι, όπως είπατε, θέσατε στην ερώτησή σας µια πλει-
άδα ερωτηµάτων, δεκαπέντε τον αριθµό. Θα ήταν επωφελέστερο
και ευεργετικότερο να είχε γίνει από εσάς, πιθανόν και από άλ-
λους συναδέλφους, µια επίκαιρη επερώτηση, προκειµένου να
εξεταστούν τα ζητήµατα του αγροτικού πληθυσµού της Κρήτης. 

Εντούτοις, θα µου επιτρέψετε να καταθέσω τις απόψεις του

Υπουργείου σε µια συστάδα τέτοιων ερωτηµάτων, που έχετε
στην ερώτησή σας, προκειµένου κάποια στοιχεία και δεδοµένα
να γίνουν ευκρινή. 

Αρχίζω, επειδή είµαι και ο καθ’ ύλην αρµόδιος, από σηµαντικά
ζητήµατα που αφορούν τον κτηνοτροφικό κόσµο. Θέτετε ένα ζή-
τηµα, κατ’ αρχάς, στήριξης των κτηνοτρόφων της Κρήτης. Απάν-
τηση: Γνωρίζετε πολύ καλά ότι βάσει του άρθρου 68 του
Κανονισµού των Ευρωπαϊκών Κοινοτήτων 73/2009, υπάρχει µια
ειδική ενίσχυση που δίδεται, όχι µόνο στην Κρήτη, αλλά σ’ όλους
τους Έλληνες κτηνοτρόφους, ύψους 40 εκατοµµυρίων ευρώ ετη-
σίως.

Δεύτερον. Έρχοµαι στο ζήτηµα -που επίσης θέτετε- του ΕΛΓΑ,
για να κάνω την εξής ανακοίνωση, την οποία πιθανόν κάποιοι
αγνοούν ή δεν γνωρίζουν. Για πρώτη φορά από φέτος, αγαπητέ
συνάδελφε, λειτουργεί ειδικός κωδικός στον ΕΛΓΑ, στον οποίο
αυτό ειδικό κωδικό αποκλειστικά µπαίνουν οι ασφαλιστικές ει-
σφορές των κτηνοτρόφων, προκειµένου στη συνέχεια να δίδον-
ται σ’ αυτούς όσο το δυνατόν δικαιότερες αποζηµιώσεις. Αυτό
που θέλω να λάβετε υπόψη είναι ότι στο συγκεκριµένο κωδικό η
αναλογία εισφορών έναντι των αποζηµιώσεων είναι τρία προς
δύο. Δηλαδή, ο ΕΛΓΑ ευελπιστεί ότι για πρώτη φορά ο συγκεκρι-
µένος κωδικός θα είναι πλεονασµατικός, άρα θα λειτουργήσει
επ’ ωφελεία του κτηνοτροφικού κόσµου όσον αφορά τις αποζη-
µιώσεις και όχι µόνο της Κρήτης. Το τονίζω και πάλι.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Έρχοµαι στο κόστος των ζωοτροφών, που επίσης µε οξυδέρ-

κεια θέτετε στην ερώτησή σας. Γνωρίζετε πολύ καλά ότι για άλλα
νησιά -θα δώσω και στοιχεία απαντώντας στην ερώτηση του κ.
Σκοπελίτη στη συνέχεια- λειτουργεί ένα πρόγραµµα επιδότησης
των µεταφορών από την Ευρωπαϊκή Ένωση στη βάση δύο κανο-
νισµών, που θα πούµε στη συνέχεια.

Για την Κρήτη, δυστυχώς, λόγω πληθυσµιακού µεγέθους –έχει
πληθυσµό άνω των εκατό χιλιάδων κατοίκων- δεν µπορεί να ισχύ-
σει αυτό το πρόγραµµα επιδότησης, µεταφοράς των ζωοτρο-
φών. Υπάρχει, όµως –και σας ανακοινώνω- η βούληση της
πολιτικής ηγεσίας του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίµων να θέσει το θέµα στους τεχνοκράτες Έλληνες που
υπηρετούν στην Ευρωπαϊκή Ένωση, προκειµένου να ανοίξει µια
συζήτηση, εάν είναι δυνατόν και για τη συµπερίληψη της Κρήτης
στο πρόγραµµα που χρηµατοδοτείται από ευρωπαϊκούς πόρους
για την επιδότηση της µεταφοράς ζωοτροφών, ένα θέµα που θα
το δούµε στο µέλλον να βρίσκεται σε εξέλιξη.

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε –εάν µου επιτρέπετε- µε µια ανακοί-
νωση για τις εξισωτικές αποζηµιώσεις –γιατί απασχολούν πολύ
κόσµο- του 2008, του 2009 και του 2010. Σας αναφέρω, λοιπόν,
αγαπητέ συνάδελφε, ότι για το έτος 2008 έγιναν µέχρι τώρα, επί
του παρόντος που µιλάµε, τρεις πληρωµές και το όλο θέµα –ανα-
φέροµαι στο 2008- θα έχει λήξει µέχρι τις 31 Δεκεµβρίου του
2011, όταν βεβαίως θα έχουν εξεταστεί και όλες οι εκκρεµούσες
ενστάσεις. Άρα, λοιπόν, το θέµα της εξισωτικής του 2008 λήγει
µέχρι το τέλος του παρόντος έτους. 

Αναφορικά µε την εξισωτική του 2009, επί του παρόντος έχει
γίνει µια πληρωµή. Για την εξισωτική του 2010 έχουν γίνει επί του
παρόντος τέσσερις πληρωµές, τρεις προκαταβολών και µια εκ-
καθαριστική. Το θέµα της εξισωτικής αποζηµίωσης των ετών
2009 και 2010 θα επιλυθεί στα τέλη του έτους, αρχές του 2012,
διότι θα ακολουθήσουν συµπληρωµατικές πληρωµές, δεδοµένου
ότι θα υπάρξει στα κατά τόπους δηµοτικά καταστήµατα ανάρ-
τηση πίνακος απορριπτέων και στη συνέχεια θα εξεταστούν οι
εκκρεµούσες επίσης ενστάσεις που, εάν δικαιωθούν, θα δώσουν
στους δικαιούχους τα οφειλόµενα ποσά.

Άρα, λοιπόν, σχεδιασµός του Υπουργείου είναι –λέω και για τα
τρία έτη τώρα, εξισωτικές του 2008, του 2009 και του 2010- το
θέµα να λήξει για όλα αυτά τα ποσά τους πρώτους µήνες Ιανουά-
ριο, Φεβρουάριο, άντε το Μάρτιο του 2012. Άρα, λοιπόν, µια µε-
γάλη εκκρεµότητα -που σωστά λέτε στην ερώτησή σας ότι
ταλανίζει τον αγροτικό κόσµο της χώρας- βαίνει προς λύση και
οπωσδήποτε θα διευθετηθεί. 

Ευχαριστώ πολύ.
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε.
Το λόγο έχει ο Βουλευτής κ. Εµµανουήλ Στρατάκης για τη συ-

νέχεια της ανάπτυξης της ερώτησής του.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς να σας ευχαριστήσω, κύριε Υπουργέ, για την πί-

στωση που µου δώσατε. Εγώ, όµως, θα ήθελα το Υπουργείο να
πιστωθεί στους αγρότες, γιατί τα ερωτήµατα που είπατε ότι είναι
πολλά -δεν είναι βέβαια δικά µου- είναι των αγροτών. Εγώ θα
µπορούσα να θέσω άλλα τόσα και περισσότερα ερωτήµατα, διότι
υπάρχουν ζητήµατα άλυτα, τα οποία οµολογουµένως θα πρέπει
να δούµε πως θα τα αντιµετωπίσουµε.

Εγώ δεν αντιλέγω ότι καταβάλλεται σηµαντική προσπάθεια
από το Υπουργείο και τώρα και το προηγούµενο διάστηµα και σε
άλλες ενδεχοµένως περιόδους που δεν υπήρχαν αρνητικές εξε-
λίξεις. Ίσως όµως αυτό δεν φτάνει. Και το λέω αυτό γιατί αν σας
φάνηκαν πολλά τα ερωτήµατα πρέπει να σας πω ότι αυτά συνε-
χώς πληθαίνουν. 

Σήµερα κιόλας έλαβα µια ενηµέρωση από την Οµοσπονδία
Αγροτικών Συλλόγων Νοµού Λασιθίου, όπου έχει µάλιστα και φω-
τογραφίες από τις τιµές των προϊόντων στα τοπικά καταστήµατα
των πολυεθνικών, ταυτόχρονα, µε τις τιµές των προϊόντων που
δίδονται στα δηµοπρατήρια. 

Καταθέτω στα Πρακτικά αυτά τα στοιχεία, γιατί θα ήθελα να
τα δείτε, αφού είναι ενδεικτικά της κατάστασης που επικρατεί
στον αγροτικό τοµέα. Αυτό σηµαίνει δηλαδή στην πράξη ότι η
εγρήγορση που απαιτείται πρέπει να είναι πάρα πολύ µεγάλη,
αλλά και ότι τα προβλήµατα που καθηµερινά ανακύπτουν είναι
τεράστια. Ίσως οι µηχανισµοί που αυτήν τη στιγµή διαθέτει το
Υπουργείο δεν µπορούν να καλύψουν αυτά τα προβλήµατα. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Εµµανουήλ Στρατάκης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Εγώ χαίροµαι που κάποια πράγµατα βελτιώνονται και βεβαίως,
γίνονται διορθωτικές κινήσεις. Το θέµα είναι ότι ο συγκεκριµένος
τοµέας που περνάει µια πολύ βαθιά κρίση εδώ και αρκετά χρόνια
θα πρέπει να δούµε αν µπορεί να σταθεί στα πόδια του και µε
ποιους τρόπους. 

Και εγώ τουλάχιστον πιστεύω ότι µε τις αποφάσεις του Υπουρ-
γείου, µε τις ενέργειες που γίνονται που είναι ικανοποιητικές, δεν
µπορώ να πω, δεν προλαβαίνουν να λυθούν τα προβλήµατα.
Χρειάζεται ίσως µια άλλη ρότα, µια άλλη δυναµική, µια άλλη αν-
τίληψη και αντιµετώπιση και των υπηρεσιών του Υπουργείου, µία
κινητοποίηση και ενεργοποίηση των περιφερειακών υπηρεσιών,
αλλά και όλων των φορέων που έχουν σχέση µε το χώρο αυτό,
γιατί διαφορετικά όχι δεκαπέντε, αλλά τριάντα πέντε και σαράντα
πέντε αιτήµατα θα µπαίνουν κάθε φορά και βεβαίως, δεν θα προ-
λαβαίνουµε ούτε να απαντήσουµε. 

Το θέµα είναι, λοιπόν, αν µπορούµε να δούµε ζητήµατα καθη-
µερινότητας που απασχολούν τους πολίτες, ώστε πράγµατι να
δούµε αν µπορούµε να έχουµε ένα θετικό αποτέλεσµα.

Έρχοµαι σε κάτι άλλο που είπατε για τον ΕΛΓΑ. Βεβαίως και
χαίροµαι αν υπάρχει αυτό το θετικό, εισφορές µε αποζηµιώσεις
για φέτος, αυτήν τη χρονιά. Το θέµα είναι ότι εµείς ιδιαίτερα,
στην Κρήτη, επειδή τυχαίνει να έχουµε ευνοϊκότερες συνθήκες
από άλλες περιοχές της χώρας, δεν καλυπτόµεθα. Δηλαδή, πλη-
ρώνουµε πολύ περισσότερα και καλώς ίσως από µία πλευρά, αν
έχουµε εισοδήµατα, σε σχέση µε αυτά για τα οποία αποζηµιω-
νόµαστε.

Και έρχονται ορισµένες περιπτώσεις, όπως αυτό το θέµα που
θίγετε µε τον περονόσπορο, το οποίο δεν καλύπτεται. Ενώ πή-
ραµε µια δέσµευση ότι πριν από αρκετό καιρό θα είχε τελειώσει
µια µελέτη που θα έδινε τη δυνατότητα να προσφύγουµε στην
Ευρωπαϊκή Ένωση, µήπως πάρουµε έγκριση και δοθούν κάποιες
ενισχύσεις, αύριο µπαίνουµε στο Δεκέµβριο και δεν έχουµε καµ-
µία εξέλιξη.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Αυτό σηµαίνει δηλαδή στην πράξη ότι υπάρχουν, κύριε Πρό-
εδρε -και ευχαριστώ για την ανοχή σας- ζητήµατα που πρέπει να
δούµε πώς θα τα αντιµετωπίσουµε το γρηγορότερο δυνατόν,

διότι τελείωσε η συγκοµιδή, οι παραγωγοί δεν πήραν κανένα ει-
σόδηµα φέτος ή ορισµένοι πολύ ελάχιστο εισόδηµα από τα αµ-
πέλια τους και αυτό το θέµα δεν έχει καλυφθεί. Το θέτω επειδή
θέτετε το θέµα του ΕΛΓΑ και νοµίζω ότι είχε υποχρέωση ο ΕΛΓΑ,
σύµφωνα µε το νόµο. Γιατί το αν ψηφίζουµε νόµους εδώ και οι
κανονισµοί δεν προσαρµόζονται στους νόµους, η ευθύνη δεν
είναι των αγροτών ούτε των Βουλευτών, η ευθύνη είναι της πο-
λιτείας, που έχει την ευθύνη να προσαρµόσει τους κανονισµούς
στους νόµους, ώστε να δικαιούµαστε σε περίπτωση επιφυτίας ή
επιζωοτίας -µιας και ασχολείστε µε την κτηνοτροφία τώρα- να
µπορούµε να δώσουµε αποζηµιώσεις, κάτι που δεν έγινε σε
σχέση µε τον περονόσπορο των αµπελιών. 

Υπάρχει σωρεία θεµάτων, τα οποία θα ήθελα να παρακαλέσω,
κύριε Υπουργέ, σε επόµενη φάση τουλάχιστον να τα δείτε µε τη
δέουσα προσοχή, γιατί χρειάζεται να λυθούν αυτά τα προβλή-
µατα, επειδή σε πολλές περιπτώσεις αποτελούν πρόβληµα,
ακόµη και επιβίωσης των αγροτών και όχι κέρδους κάποιας γε-
ωργικής επιχείρησης.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον

κ. Στρατάκη. 
Θα κλείσουµε την ολοκλήρωση της απάντησης της ερώτησης

µε τη δευτερολογία του κυρίου Υπουργού.
Έχετε το λόγο, κύριε Υπουργέ.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Αγαπητέ συνάδελφε, νοµίζω ότι θα παραδε-
χτείτε κι εσείς και δεν το λέω αυτό για να ευλογήσω τα γένια µας,
ότι το Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων είναι το µο-
ναδικό Υπουργείο που δίνει χρήµατα. Αυτό να ληφθεί πάρα πολύ
σοβαρά υπ’όψιν για ό,τι θετικές επιπτώσεις έχει σε ένα ευαί-
σθητο κοµµάτι του ελληνικού πληθυσµού που είναι οι γεωργοί
και οι κτηνοτρόφοι µας.

Αναφερθήκατε σε δύο ζητήµατα της καθηµερινότητας, στον
ΕΛΓΑ και τον περονόσπορο. Μου δίνετε, λοιπόν, το δικαίωµα να
επικεντρώσω στη δευτερολογία µου επί αυτών των δύο συγκε-
κριµένων ζητηµάτων. 

Ποια ήταν η χρεία, ποια ήταν η ανάγκη που οδήγησε την ελλη-
νική πολιτεία, την πολιτική ηγεσία του ΥΠΑΑΤ να θεσµοθετήσει
έναν ειδικό κωδικό για τις εισφορές των κτηνοτρόφων� Νοµίζω
την απάντηση την έχετε πει ήδη. Κτηνοτρόφοι όλης της χώρας,
όχι µόνο της Κρήτης, αλλά και της Θεσσαλίας και της Ηπείρου,
διατυπώνουν το εξής παράπονο: ότι ενώ δίνουν εισφορές στον
ΕΛΓΑ δεν έχουν τις αντίστοιχες καλύψεις, τις αντίστοιχες απο-
ζηµιώσεις. 

Γι’ αυτό, λοιπόν, πάµε να θεραπεύσουµε αυτήν την αδικία που
πράγµατι και ορθώς επισηµαίνεται από εσάς υφίστατο µέχρι σή-
µερα. Και σας είπα να προσεχθεί το δεδοµένο ότι η αναλογία ει-
σφορών-αποζηµιώσεων είναι 3/2. Άρα, από δω και πέρα θα
υπάρξει η δυνατότητα δικαίων αποζηµιώσεων.

Περονόσπορος. Κοιτάξτε, για να λέµε τα πράγµατα µε το
όνοµά τους, είναι ένα θέµα που επίσης δεν αφορά µόνο την
Κρήτη. Στην αµπελοκαλλιέργεια αναφερθήκατε µε τον περονό-
σπορο και αµπελοκαλλιέργειες έχουν χτυπηθεί και στη Θεσσαλία
και αλλού. Κοιτάξτε να δείτε, για να λέµε τα πράγµατα όπως
είναι, πρώτον, δεν καλύπτεται το ζηµιογόνο αίτιο του περονόσπο-
ρου από κανονισµούς του ΕΛΓΑ. 

Δεύτερον, δεν µπορούν να δοθούν -απαγορεύεται πλέον- κατ’
εξαίρεση αποζηµιώσεις. Αναγκαστικά, λοιπόν, θα οδηγηθούµε
στη διαδικασία των ΠΣΕΑ βάσει κοινοτικών κατευθυντηρίων
γραµµών που υπάρχουν για τα κρατικά προγράµµατα ενισχύ-
σεων, τα περίφηµα ΠΣΕΑ.

Σας ανακοινώνω, λοιπόν, ότι ήδη έχει συσταθεί για το εν λόγω
ζήτηµα ειδική επιστηµονική επιτροπή στο Υπουργείο. Θα συντά-
ξει το πόρισµά της, το οποίο ανά πάσα στιγµή µπορείτε να το ζη-
τήσετε από το Υπουργείο. Άλλωστε, θα δηµοσιοποιηθεί κιόλας. 

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ: Περιµένουµε από τον Οκτώβριο. 
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Μας είπαν ότι θα δοθεί στη δηµοσιότητα. 
Το πιο σηµαντικό απ’ όλα είναι ότι η καταγραφή, µε απόφαση

του κ. Σαρρή, του Προέδρου του ΕΛΓΑ, έχει ήδη ξεκινήσει. Τι θα
γίνει, λοιπόν; Μόλις συγκεντρωθούν τα στοιχεία και µόλις εγκρι-
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θεί –αυτό είναι πάρα πολύ σηµαντικό- η δαπάνη αντιστάθµισης
των ζηµιών από το Γενικό Λογιστήριο του Κράτους, τότε ο φάκε-
λος θα σταλεί στην Ευρωπαϊκή Ένωση, προκειµένου να εγκριθεί
από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή. 

Εσείς, τουλάχιστον, επειδή έχετε καθηµερινή ενασχόληση µε
τα ζητήµατα των παραγωγών και επειδή έχετε µία µακροχρόνια
παρουσία στην Αίθουσα του Κοινοβουλίου, γνωρίζετε ότι υπάρ-
χουν κάποιες διαδικασίες που πρέπει να τηρηθούν, όταν µιλάµε
για ΠΣΕΑ, προκειµένου να δοθεί η έγκριση της χρηµατοδότησης
από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή. Γιατί µπορεί µεν να µιλάµε για
εθνικούς πόρους –όταν µιλάµε για ΠΣΕΑ, µιλάµε για εθνικούς
πόρους, το τονίζω-αλλά είναι εθνικοί πόροι που τελούν υπό την
έγκριση της Ευρωπαϊκής Επιτροπής, προκειµένου να µην κατα-
στρατηγηθούν διατάξεις του ελεύθερου ανταγωνισµού στην κοι-
νοτική αγορά.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον

κύριο Υφυπουργό. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι ο Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρω-
πίνων Δικαιωµάτων διαβίβασε στη Βουλή, σύµφωνα µε το άρθρο
86 του Συντάγµατος και το ν.3126/2003 «Ποινική ευθύνη των
Υπουργών», όπως ισχύει, δικογραφία κατά της Υπουργού Παι-
δείας, Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων κ. Άννας Διαµαντο-
πούλου και κατά του πρώην Υφυπουργού Παιδείας, Διά Βίου
Μάθησης και Θρησκευµάτων κ. Ιωάννη Πανάρετου. 

Προχωρούµε στη συζήτηση της τρίτης µε αριθµό 1003/24-10-
2011 ερώτησης πρώτου κύκλου του Βουλευτή του Κοµµουνιστι-
κού Κόµµατος Ελλάδας κ. Σταύρου Σκοπελίτη προς τον Υπουργό
Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε την επίλυση προ-
βληµάτων των κτηνοτρόφων της Λέσβου. 

Στην ερώτηση θα απαντήσει ο Υφυπουργός Αγροτικής Ανά-
πτυξης και Τροφίµων κ. Αστέριος Ροντούλης.

Το λόγο έχει ο κ. Σκοπελίτης, προκειµένου να αναπτύξει την
ερώτησή του. 

ΣΤΑΥΡΟΣ ΣΚΟΠΕΛΙΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Φέραµε τη συγκεκριµένη ερώτηση για συζήτηση στη Βουλή,

γιατί, όπως αναφέρουµε και στο κείµενο της ερώτησής µας, η
κατάσταση που βιώνουν σήµερα οι κτηνοτρόφοι των τριών νη-
σιών της Λέσβου είναι παραπάνω από κρίσιµη. Παρόµοια, βέ-
βαια, είναι η κατάσταση και στα άλλα νησιά του Αρχιπελάγους.

Όπως είναι γνωστό σε όλους –το αναφέρουµε και αυτό στην
ερώτησή µας- στην πλειοψηφία τους οι αγρότες που ασχολούν-
ται µε την κτηνοτροφία σε αυτά τα νησιά είναι φτωχοί µικροί
αγρότες, που πασχίζουν σε αντίξοες συνθήκες να τα βγάλουν
πέρα, να µείνουν στα νησιά τους αυτοί και οι οικογένειές τους. 

Κύριε Υφυπουργέ, όταν µιλώ για αντίξοες συνθήκες, δεν
εννοώ τις καιρικές συνθήκες -είναι και αυτές- εννοώ εκείνες τις
συνθήκες που διαµορφώνουν οι έµποροι, οι βιοµήχανοι και αυτοί
που δραστηριοποιούνται στον τοµέα της εµπορίας των ζωοτρο-
φών, του γάλακτος, του κρέατος κ.λπ., οι οποίοι κυριολεκτικά κα-
ταληστεύουν τον παραγωγό. Οι πρώτοι αρπάζουν το γάλα και το
κρέας σε εξευτελιστικές τιµές για να το πουλήσουν µετά στους
καταναλωτές σε πολλαπλάσια τιµή και οι δεύτεροι, οι έµποροι
δηλαδή των ζωοτροφών, «γδέρνουν» τους παραγωγούς και τους
κτηνοτρόφους µε τις τιµές που τους πουλούν τις ζωοτροφές. 

Συνεπώς, είναι εντελώς ανυπεράσπιστοι οι κτηνοτρόφοι. Και
είναι ανυπεράσπιστοι, γιατί το κράτος, οι εκάστοτε κυβερνήσεις
ενδιαφέρονται, όχι για το πώς θα επιβιώσει ο κτηνοτροφικός κό-
σµος στα νησιά, αλλά για το πώς δεν θα διαταραχθεί η λειτουρ-
γία, όπως λένε, της αγοράς, µια αγορά που λειτουργεί βέβαια µε
τους κανόνες της κερδοφορίας του µεγάλου κεφαλαίου. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Πέρα απ’ αυτό το πρόβληµα, τη δράση των εµποροβιοµηχά-
νων, υπάρχουν και άλλα προβλήµατα, κύριε Υπουργέ –τα γνωρί-
ζετε, πιστεύω- κι ένα απ’ αυτά είναι και το πρόβληµα που έχει να
κάνει µε τις διάφορες ζωοασθένειες που πλήττουν συχνά και
πυκνά τα νησιά µας, τα οποία παρά τις υποσχέσεις που κατά και-
ρούς έχουµε πάρει, είναι ανοχύρωτα. Οι ασθένειες αυτές δεν
έχουν σαν κόστος µόνο, την απώλεια πολλών ζώων των κτηνο-

τρόφων µας, αλλά δηµιουργούν και µεγάλα προβλήµατα και επί-
σης είναι µεγάλο κόστος γι’ αυτούς, αφού αυτοί δεν µπορούν να
τα εξάγουν από το νησί και να πουλήσουν, όχι µόνο για να ανα-
νεώσουν το κοπάδι τους, γιατί είναι ζωτική ανάγκη γι’ αυτούς,
αλλά και γιατί µε την πώληση των ζώων τους συµπληρώνουν το
εισόδηµά τους. 

Δίκαια, λοιπόν, κύριε Υπουργέ, είναι τα αιτήµατα που προβάλ-
λουµε στην ερώτησή µας, που είναι αιτήµατα των κτηνοτρόφων
µας, γι’ αυτό και ζητούµε ικανοποίηση σ’ αυτά τα αιτήµατα. 

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον

κ. Σταύρο Σκοπελίτη. 
Ο Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, κ. Αστέ-

ριος Ροντούλης, έχει το λόγο.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Διάβασα µε µεγάλη προσοχή την ερώτησή σας και των συνα-

δέλφων σας, κύριε Σκοπελίτη, και το βασικό ερώτηµα που θέ-
τετε, είναι για τη στήριξη της τιµής του παραγωγού, ένα ερώτηµα
πράγµατι µεγάλης σπουδαιότητας και καίριας σηµασίας για τον
παραγωγικό κόσµο της χώρας τουλάχιστον, όταν αναφερόµαστε
στον πρωτογενή τοµέα της ελληνικής οικονοµίας. 

Εγώ να κατανοήσω απολύτως την κοσµοαντίληψη, την πολι-
τική θεώρηση των πραγµάτων που έχει το Κοµµουνιστικό Κόµµα
Ελλάδος, αν όµως θέλουµε να είµαστε ρεαλιστές, πραγµατιστές,
θα κατανοήσετε κι εσείς και θα συνοµολογήσετε ότι η τιµή του
παραγωγού των κτηνοτροφικών προϊόντων στο ισχύον κοινωνι-
κοοικονοµικό καθεστώς ρυθµίζεται ελεύθερα από την αγορά,
στη βάση της προσφοράς και της ζήτησης, δηλαδή δεν υπάρχει
δυνατότητα κρατικής παρεµβάσεως. Νοµίζω ότι αυτό το γνωρί-
ζετε πολύ καλά. Εσείς εισηγείστε µία άλλη κοσµοθεώρηση, ένα
άλλο πολιτικό σύστηµα –σεβαστό- αλλά εγώ είµαι υποχρεωµένος
να σας πω τι ισχύει τη στιγµή που µιλάµε. 

Επίσης θέτετε ένα πρόβληµα που δηµιουργούν τα καρτέλ, δη-
λαδή µονοπωλιακής ή ολιγοπωλιακής συγκρότησης της αγοράς.
Θα συµφωνήσω απολύτως µαζί σας. Μόνο που επίσης πρέπει να
συνοµολογήσετε και εσείς και να συµφωνήσετε µαζί µου ότι αρ-
µοδιότητα έχει ανατεθεί στην Επιτροπή Ανταγωνισµού, µία ανε-
ξάρτητη αρχή που έχει οικονοµική και διοικητική αυτοτέλεια. Άρα
θα ήταν καλύτερα το ερώτηµά σας αυτό να το απευθύνετε στο
Υπουργείο που «εποπτεύει» -εντός εισαγωγικών- την Επιτροπή
Ανταγωνισµού, γιατί είναι ανεξάρτητη αρχή. 

Θα πρέπει να επισηµάνω το εξής όσον αφορά τις ζωοτροφές:
Έχετε απόλυτο δίκιο, υπάρχει ένα µεγάλο πρόβληµα µε το κό-

στος των ζωοτροφών και είναι σε τέτοιο επίπεδο που αναφερό-
µενοι στη Λέσβο, για παράδειγµα, για πρώτη φορά, θα σηµειωθεί
κάµψη γαλακτοπαραγωγής άνω του 20%, ακόµα και κάµψη κρε-
ατοπαραγωγής, γιατί τα κοπάδια απλά υποσιτίζονται. Υποσιτίζον-
ται, γιατί οι κτηνοτρόφοι δεν µπορούν να προµηθευτούν ζωο-
τροφές. Γιατί δεν µπορούν να προµηθευτούν ζωοτροφές; Γιατί
υπάρχει ένα πρόβληµα ρευστότητας µε τις τράπεζες, γιατί δεν
πληρώνονται απ’ αυτούς που πρέπει να πληρωθούν, όπως πρέπει
και στην ώρα που πρέπει, άρα λοιπόν πράγµατι, υπάρχει ένα ζή-
τηµα κόστους ζωοτροφών. Θα πρέπει, όµως, να λάβετε υπ’ όψιν
ότι το ζήτηµα αυτό θα είχε επιταθεί έτι περαιτέρω, εάν δεν υπήρ-
χαν δύο κοινοτικοί κανονισµοί. Ο Κοινοτικός Κανονισµός
1405/2006 και επίσης ο Κοινοτικός Κανονισµός 1914/2006, που
τι κάνουν οι Κανονισµοί αυτοί; Με κοινοτικό χρήµα –το τονίζω-
επιδοτείται ένα σύστηµα µεταφορών για τα µικρά αποµεµακρυ-
σµένα νησιά του Αιγαίου Πελάγους. 

Και οι υπηρεσίες µε ενηµερώνουν ότι στο πλαίσιο των κανονι-
σµών αυτών για τα αποµακρυσµένα νησιά, όπως είναι η Λέσβος,
η ενίσχυση για τη µεταφορά των ζωοτροφών είναι 32 ευρώ ανά
τόνο, ενώ για τα κοντινότερα νησιά των Κυκλάδων, παραδείγµα-
τος χάριν, η επιδότηση είναι 20 ευρώ ανά τόνο ζωοτροφής. Φαν-
ταστείτε, λοιπόν, ότι αν δεν υπήρχε και αυτό το εργαλείο, το
πρόβληµα θα είχε επιταθεί έτι περαιτέρω. Επίσης να λάβετε υπ’
όψιν ότι ένα ποσό, στο πλαίσιο πάλι των δύο κανονισµών που
προανέφερα, της τάξεως των 2.250.000 ευρώ, θα διανεµηθεί σε
κτηνοτρόφους των νησιών µας, οι οποίοι παράγουν το κατάλ-
ληλο γάλα από το οποίο µπορούν να γίνουν παραδοσιακά τυριά. 
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Καταλαβαίνετε, λοιπόν, ότι εάν δεν υπήρχαν στο οπλοστάσιό
µας αυτά τα εργαλεία, το πρόβληµα θα ήταν έτι περισσότερο
διογκωµένο. Σας δίνω, λοιπόν, το έναυσµα να σκεφτείτε εκ πα-
ραλλήλου και τη θέση του κόµµατός σας περί πλήρους αποµα-
κρύνσεως, εξόδου της Ελλάδας από την Ευρωπαϊκή Ένωση. 

ΠΡΟΕΔΡEΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υφυπουργό.

Το λόγο έχει ο κ. Σταύρος Σκοπελίτης, Βουλευτής του Κοµ-
µουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας. 

ΣΤΑΥΡΟΣ ΣΚΟΠΕΛΙΤΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, αναφέρθηκε ο κύ-
ριος Υπουργός στο κύριο αίτηµα που βάλαµε σ’ αυτήν τη φάση,
για τους κτηνοτρόφους, την παρέµβαση για τη στήριξη των
τιµών. 

Η ικανοποίηση αυτού του αιτήµατος, κύριε Υπουργέ, δεν προ-
ϋποθέτει επαναστατικές αλλαγές στην πολιτική που ακολουθεί-
ται. Αυτά υπήρχαν. Πριν από δεκαπέντε χρόνια υπήρχαν µέτρα
που στήριζαν τις τιµές. Υπήρχε η συγκέντρωση, υπήρχε η πυκνό-
τητα στο λάδι, υπήρχαν οι τιµές ασφάλειας που καθόριζε το κρά-
τος, κατώτερες τιµές που µπορεί να µην ικανοποιούσαν πέρα για
πέρα τους παραγωγούς, όµως, εξασφάλιζαν ένα µίνιµουµ εισο-
δήµατος. Αυτά καταργήθηκαν. Υπήρχε και η διατίµηση στην
αγορά που εµπόδιζε την καταλήστευση των καταναλωτών από
το µέρος των εµπόρων. 

Όλα αυτά καταργήθηκαν µε αποφάσεις της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης, όπως καταργήθηκε και η επιδότηση στη ζωοτροφή, γιατί
µπορεί να επιδοτείται σήµερα η µεταφορά των ζωοτροφών προς
τα µικρά νησιά, όµως, διπλασιάστηκε η τιµή των ζωοτροφών τα
τελευταία χρόνια. Και βέβαια αυτές οι αποφάσεις δεν πάρθηκαν
από µόνες τους, πάρθηκαν µε τη σύµφωνη γνώµη των ελληνικών
κυβερνήσεων είτε αυτές ανήκαν στο ΠΑΣΟΚ είτε στη Νέα Δηµο-
κρατία. Φέρουν τη σφραγίδα και την υπογραφή τους. 

Έχουµε τονίσει πολλές φορές, κύριε Πρόεδρε και σ’ αυτήν την
Αίθουσα, ότι όχι µόνο µπορεί, πρέπει, αλλά επιβάλλεται η στή-
ριξη της κτηνοτροφίας και µάλιστα των µικρών ζώων, στην οποία
ασχολούνται χιλιάδες αγρότες ορεινών, ηµιορεινών και νησιωτι-
κών περιοχών. Και επιβάλλεται για δύο λόγους: Ο πρώτος έχει
να κάνει µε τη ζωτική ανάγκη κάλυψης των διατροφικών αναγκών
του λαού µας σε ζωοκοµικά προϊόντα. Είµαστε ελλειµµατικοί και
ξοδεύουµε τεράστια ποσά, για να εισάγουµε και να καλύψουµε
αυτές τις ανάγκες πολλές φορές, µε προϊόντα αµφιβόλου ποι-
ότητος. Ο δεύτερος λόγος έχει σχέση µε τούτο. Μπορεί η ανά-
πτυξη της κτηνοτροφίας να γίνει πλοηγός, να οδηγήσει στην
ανάπτυξη της γεωργίας µας, η οποία θα προσαρµοστεί στις
ανάγκες εκτροφής των ζώων. 

Όµως, κύριε Υπουργέ, όλες οι κυβερνήσεις έβαζαν και βάζουν
και σήµερα, πάνω από τα συµφέροντα των κτηνοτρόφων µας,
του λαού µας και της χώρας µας, τις ντιρεκτίβες της Ευρωπαϊκής
Ένωσης. Δεν µπορώ να διανοηθώ ότι εκείνο που µας ενδιαφέρει
είναι πώς θα τηρήσουµε τις ντιρεκτίβες της Ευρωπαϊκής Ένωσης
και όχι τα συµφέροντα των κτηνοτρόφων που σήµερα πραγµα-
τικά λιµοκτονούν. 

Εµείς λέµε ότι υπάρχει διέξοδος απ’ αυτήν την κατάσταση. Την
έχουµε αναπτύξει πολλές φορές. Όµως η διέξοδος βρίσκεται σε
µια άλλη πολιτική, µια πολιτική που θα υπηρετεί τα συµφέροντα
του κτηνοτρόφου, του ανθρώπου του µόχθου κ.λπ. κι όχι τα συµ-
φέροντα του µεγάλου κεφαλαίου, µια πολιτική που θα βγάλει την
κτηνοτροφία µας από τα σηµερινά αδιέξοδα όπου την έχουν οδη-
γήσει και θα την οδηγήσει, προς όφελος του λαού µας και των
κτηνοτρόφων, στην ανάπτυξη. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον

Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας, κ. Σκοπελίτη. 
Ολοκληρώνουµε τη συζήτηση της ερώτησης µε τη δευτερο-

λογία του Υφυπουργού Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων κ.
Ροντούλη. 

Ορίστε, κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά. 
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Αγαπητέ συνάδελφε, κατανοείτε κι εσείς ότι σε επίπεδο Ευρω-

παϊκής Ένωσης, γίνεται µία διαπραγµάτευση µεταξύ χωρών που
έχουν διαφορετικές παραγωγικές δοµές, προκειµένου να εξευ-

ρεθεί ένα modus vivendi. Άρα το να καταδικάζουµε για τα πάντα
συλλήβδην τις ελληνικές κυβερνήσεις, νοµίζω ότι είναι άδικο. Με-
γίστη προσπάθεια καταβάλλεται από την ελληνική πλευρά, ανε-
ξαρτήτως κυβέρνησης, προκειµένου µετά από µία διαπραγ-
µάτευση να κερδίσει η χώρα κάποια πράγµατα. Νοµίζω, λοιπόν,
ότι είναι κέρδος για µας, αυτό που κι εσείς δεχθήκατε πριν από
λίγο, δηλαδή την επιδότηση, µε κοινοτικούς πόρους, του συστή-
µατος µεταφοράς όχι µόνο των ζωοτροφών, αλλά και τροφίµων
και γενικότερα πρώτων υλών στα νησιά του Αιγαίου. 

ΣΤΑΥΡΟΣ ΣΚΟΠΕΛΙΤΗΣ: Μα, κύριε Υπουργέ,…
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Νοµίζω ότι είναι ένα κέρδος για τους νησιώ-
τες µας, όσο κι αν εσείς –είπα ότι κατανοώ την αντίληψή σας-
δεν θέλετε να το δεχθείτε. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΝΙΩΤΗΣ)

Δεύτερον, αναφερθήκατε ακροθιγώς, θέλοντας προφανώς να
θίξετε το ζήτηµα του καταρροϊκού πυρετού στη Λήµνο και στην
Λέσβο, αν κατάλαβα καλά. 

ΣΤΑΥΡΟΣ ΣΚΟΠΕΛΙΤΗΣ: Ναι, στη Λέσβο και στον Αϊ-Στράτη. 
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Απήντησα προ µιας εβδοµάδος ότι γύρω
στις 15 Δεκεµβρίου θα αρθούν τα περιοριστικά µέτρα -κι αυτό
είναι δέσµευση του Υπουργείου- για τον καταρροϊκό πυρετό της
Λήµνου και τους πρώτους µήνες του 2012, θα αρθούν και τα πε-
ριοριστικά µέτρα για τη Λέσβο, για να ανασάνουν οι κτηνοτρό-
φοι. 

ΣΤΑΥΡΟΣ ΣΚΟΠΕΛΙΤΗΣ: Είναι κρίσιµο το ζήτηµα. Σήµερα δεν
υπάρχει κανένα κρούσµα…

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Έχετε απολύτως δίκιο. Να αναµένουµε την
15η Δεκεµβρίου, µία ηµεροµηνία-ορόσηµο. Νοµίζω ότι είναι και
δική σας επιδίωξη αυτό το πράγµα, αλλά και όλων των πολιτικών
δυνάµεων. Τώρα υλοποιείται και ακούω πάλι παράπονα! Τι θέ-
λετε να κάνουµε; Να µην το υλοποιήσουµε; Να αφήσουµε σε κα-
ραντίνα τη Λήµνο και τη Λέσβο; Μα το ζητούσατε. Θα γίνει λοιπόν
στις 15 Δεκεµβρίου. Πείτε και µια καλή κουβέντα. Δεν θα χάσει
το Κοµµουνιστικό Κόµµα ψήφους στη Λέσβο, εάν πείτε ότι είναι
σε θετική κατεύθυνση. Δεν θα χάσετε ψήφους. Θα κερδίσετε.
Δεν θέλετε να αρθούν τα περιοριστικά µέτρα; Θέλετε. 

ΣΤΑΥΡΟΣ ΣΚΟΠΕΛΙΤΗΣ: Άµεσα. Αυτό είπαµε. 
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Κύριε Πρόεδρε, θέλω όµως να κάνω και µία
σηµαντική εξαγγελία επ’ αφορµή της πολύ καλής επίκαιρης ερώ-
τησης του συναδέλφου. 

Αγαπητέ συνάδελφε, θα δεχθείτε κι εσείς ότι ο «λευκός χρυ-
σός» του κτηνοτρόφου είναι η φέτα, που είναι και προϊόν ονοµα-
σίας προέλευσης. Τι πρέπει να κάνει λοιπόν η ελληνική πολιτεία;
Να διασφαλίσει την ποιότητα της φέτας και να διασφαλίσει επί-
σης ότι ο καταναλωτής πράγµατι, τρώει φέτα και δεν τρώει κά-
ποιο άλλο λευκό τυρί. 

Σας ενηµερώνω, λοιπόν, ότι θα αρχίσει µία εποικοδοµητική συ-
ζήτηση εντός των εποµένων ηµερών στην Κυβέρνηση, προκειµέ-
νου να θεσµοθετηθεί το λεγόµενο «ανάγλυφο της φέτας». Τι είναι
αυτό το «ανάγλυφο της φέτας»; Είναι µία σφραγίδα του παρα-
γωγού, του τυροκόµου, είτε πρόκειται για ιδιώτη είτε για συνε-
ταιρισµό, σφραγίδα η οποία πάνω της θα έχει το σήµα της
τυροκοµικής µονάδας αλλά και τον κωδικό του τυροκοµείου,
προκειµένου να πιστοποιείται ποιος κάνει τι. Τέρµα, λοιπόν, οι
«ελληνοποιήσεις» φέτας, η ανάµειξη φέτας µε άλλα τυριά! Αυτά
θα λάβουν ένα τέλος και πρέπει να λάβουν ένα τέλος. 

Το ευεργετικό αποτέλεσµα θα εξακτινωθεί προς τρεις κατευ-
θύνσεις.

Πρώτον, προς την κατεύθυνση του παραγωγού. Νοµίζω ότι
αυτό το ζητάει ο παραγωγός, για να µην έρχεται σκονόγαλα κατά
τόνους από το εξωτερικό και γίνεται λευκό τυρί η φέτα. Άρα ο
κτηνοτρόφος θα σώσει την παραγωγή γάλακτος, διότι πλέον θα
έχει διέξοδο το γάλα, µε ό,τι θετικό συνεπάγεται αυτό για την
τιµή του προϊόντος. 

Δεύτερον, θα έχει ευεργετικές επιπτώσεις και προς την κατεύ-
θυνση του τυροκόµου, γιατί ο τυροκόµος θα βάζει πάνω στη

2058 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



φέτα τη σφραγίδα και αυτό σηµαίνει ότι θα είναι υπεύθυνος και
θα λέει στον καταναλωτή «µπορείς να µε ελέγξεις στο Γενικό Χη-
µείο του κράτους, οπουδήποτε θέλεις, αλλά από τη στιγµή που
βάζω την υπογραφή µου, πιστοποιώ και τη φερεγγυότητά µου». 

Και βεβαίως θα έχει ευεργετικές επιπτώσεις έναντι του κατα-
ναλωτή, γιατί ο καταναλωτής δεν θα εµπαίζεται! Θα ξέρει ότι
τρώει φέτα και όχι οποιοδήποτε άλλο λευκό τυρί. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλώ, κύριε Υφυ-
πουργέ, ολοκληρώστε. 

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Κλείνω, κύριε Πρόεδρε. 

Νοµίζω ότι το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας θα στηρίξει και
περιµένω να µου στείλετε και ένα έγγραφο επί αυτού. Θα µε βοη-
θήσετε πάρα πολύ, κύριε Σκοπελίτη. Θα µε βοηθήσετε πάρα
πολύ –νοµίζω γίνοµαι αντιληπτός- προκειµένου αυτό που λέµε
«ανάγλυφο φέτας» να θεσµοθετηθεί και να προχωρήσει. Θα πάει
µπροστά πενήντα χρόνια την ελληνική κτηνοτροφία. 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε πολύ. 
Εισερχόµεθα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στη δεύτερη υπ’

αριθµόν 189/5-10-2011 ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή
της Νέας Δηµοκρατίας κ. Αθανασίου Νάκου προς τον Υπουργό
Πολιτισµού και Τουρισµού, σχετικά µε την απόφαση της Επιτρο-
πής Επαγγελµατικού Αθλητισµού για καταδίκη του Ολυµπιακού
Βόλου. 

Στην ερώτηση του κ. Αθανασίου Νάκου θα απαντήσει ο Υφυ-
πουργός Πολιτισµού και Τουρισµού κ. Γεώργιος Νικητιάδης.

Παρακαλείται ο κ. Αθανάσιος Νάκος, Βουλευτής Μαγνησίας
της Νέας Δηµοκρατίας, να µας διατυπώσει την ερώτησή του. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Πρόεδρε, η συζητούµενη ερώτηση απασχολεί την Ολο-

µέλεια γιατί ο Υπουργός κ. Γερουλάνος, περιφρονώντας την κοι-
νοβουλευτική τάξη, απαξίωσε να απαντήσει σε δύο ερωτήσεις
µας –της 31ης Αυγούστου και της 5ης Οκτωβρίου- για την µε φα-
σιστικό τρόπο εξαφάνιση από τον ποδοσφαιρικό χάρτη της κα-
λύτερης επαρχιακής οµάδας και καµάρι της περιοχής µας, τον
Ολυµπιακό Βόλου, όπως επίσης ποτέ δεν ήλθε –κάτι που έγινε
και σήµερα, απαξιοί να έλθει στη Βουλή ο κ. Γερουλάνος, είναι
πορφυρογέννητος, φαίνεται, κύριε Πρόεδρε- να απαντήσει έστω
και µία από τις ερωτήσεις µας για τους λόγους που τον οδήγη-
σαν να µαταιώσει τους Μεσογειακούς Αγώνες.

Αντίθετα, εξαπατώντας µας, έστελνε στη Βουλή τους Υφυ-
πουργούς –και τον παριστάµενο- οι οποίοι διαβεβαίωναν ότι οι
Αγώνες θα γίνουν, ενώ ο ίδιος και για κοµµατικούς αλλά και για
προσωπικούς λόγους είχε αποφασίσει τη µαταίωσή τους, νοο-
τροπία υπεροπτική, που σε κανέναν εκλεγµένο δεν ταιριάζει.
Όµως, ο κύριος Υπουργός δεν είναι εκλεγµένος. 

Σήµερα είναι ξεκάθαρο ότι η τιµωρία της οµάδας βασίστηκε
αποκλειστικά σε πολιτικές σκοπιµότητες της δήθεν προσπάθειας
εξυγίανσης του ποδοσφαίρου. Αυτή η σκοπιµότητα φάνηκε από
την πρώτη στιγµή, αµέσως µετά τη δηµοσίευση του εισαγγελικού
πορίσµατος. Έπρεπε οπωσδήποτε να καταδικαστούν κάποιες
οµάδες, γνωστές µεν, αλλά όχι οι πιο ισχυρές, ώστε αυτό να πα-
ρουσιαστεί ως κυβερνητικός άθλος. 

Θυµίζω µόνο ότι το εισαγγελικό πόρισµα δηµοσιεύθηκε τις
µέρες που η χώρα κλυδωνιζόταν από τα συλλαλητήρια για τα
µέτρα του µεσοπροθέσµου. Συνεπώς η επιχείρηση κάθαρσης
στο ποδόσφαιρο ήταν µιας πρώτης τάξεως ευκαιρία για την Κυ-
βέρνηση να µετατοπίσει το ενδιαφέρον της κοινής γνώµης. Σή-
µερα, έξι µήνες µετά τις πρώτες αποκαλύψεις, µόνο τρεις από
τις συνολικά είκοσι πέντε ΠΑΕ που αναφέρονταν στο αρχικό ει-
σαγγελικό πόρισµα έχουν τιµωρηθεί: οι δύο επαρχιακές και η
τρίτη οµάδα της Β’ Εθνικής. 

Αλήθεια, αυτή ήταν η κάθαρση, κύριε Υπουργέ; Εξυγιάνατε το
ποδόσφαιρο ή ενισχύσατε µε αυτόν τον τρόπο τις υπάρχουσες
παράγκες; Δίνει η εξέλιξη της υπόθεσης το δικαίωµα στον πρώην
Πρωθυπουργό να επαίρεται από το Βήµα της Βουλής ότι επέ-
φερε κάθαρση στο χώρου του ποδοσφαίρου; Απαντήστε σή-
µερα. Τι έχει συµβεί µε τις υπόλοιπες εµπλεκόµενες οµάδες; 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. 
Στις 10 Αυγούστου το µόνο αρµόδιο όργανο, η Επιτροπή Εφέ-

σεων της ΕΠΟ, αποφάσισε την παραµονή του Ολυµπιακού
Βόλου στη Super League, µε αφαίρεση βαθµών. Όµως, παρ’ ότι
η τιµωρία ήταν τραβηγµένη από τα µαλλιά, δεν άρεσε στον κύριο
Υπουργό. Παρ’ ότι µας διαβεβαίωνε εξαπατώντας µας, στο γρα-
φείο σας, γι’ ακόµη µια φορά ότι η επιτροπή είναι ανεξάρτητη
και ότι δεν επεµβαίνει αυτός και θα σεβαστεί την απόφαση της
επιτροπής, έπραξε ακριβώς το αντίθετο. Και δήλωσε χωρίς
ντροπή ότι η πολιτεία έχει τα εργαλεία να επιβάλλει τη βούλησή
της.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ολοκληρώστε σας πα-
ρακαλώ µε τη διατύπωση.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ: Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.
Ποια εργαλεία; Σε έξι µόλις ηµέρες άλλαξε τη σύνθεση της

Επιτροπής Επαγγελµατικού Αθλητισµού µε απόφαση του κ. Νι-
κητιάδη, η οποία δηµοσιεύθηκε στο ΦΕΚ αυθηµερόν. Τα νέα
µέλη κλήθηκαν στο γραφείο του κ. Μπιτσαξή και τηλεφωνικά
πήραν εντολές από τον Υπουργό. Η νέα επιτροπή σε πέντε ηµέ-
ρες απέπεµψε τον Ολυµπιακό Βόλου από τις επαγγελµατικές κα-
τηγορίες καταδικάζοντάς τον σε εξαφάνιση, παρ’ ότι έγγραφα
ζητήθηκε από την επιτροπή να γνωµοδοτήσει για το σύννοµο του
φακέλου, όπως γινόταν πάντα µέχρι τότε. 

Θα ήθελα να πω µία φράση. Είναι χαρακτηριστικό ότι για πολ-
λές ΠΑΕ αλλά και ΚΑΕ, η επιτροπή ανανέωνε συνεχώς την προ-
θεσµία για τακτοποίηση των εκκρεµοτήτων τους για πολλές
φορές, εκτός από του Ολυµπιακού Βόλου. Με νοοτροπία αυτο-
κράτορα, µε µεθόδευση αφρικανού ηγεµόνα, εξαφάνισε ο κ. Γε-
ρουλάνος τον Ολυµπιακό Βόλου. 

Σας λέω όµως να ξέρετε κάτι, στερήσατε από τον δοκιµαζό-
µενο λαό τη µοναδική του χαρά. Εάν δεν αποκαταστήσετε τη νο-
µιµότητα, για εσάς και για το κόµµα σας, Βόλος δεν υπάρχει.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο κ. Γεώργιος Νικητιά-
δης Υφυπουργός Πολιτισµού και Τουρισµού, έχει το λόγο.

Ορίστε, κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑΔΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Του-

ρισµού): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ειλικρινώς δεν αντιλαµβάνοµαι γιατί ο καθ’ όλα σεβαστός συ-

νάδελφος ο κ. Νάκος επέλεξε να µετατρέψει τη συζητούµενη
εδώ ερώτηση σε µία προσωπική επίθεση κατά του κ. Γερουλά-
νου, ο οποίος απουσιάζει… 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ: Καµµιά φορά δεν ήρθε εδώ για να απαν-
τήσει. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑΔΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Του-
ρισµού): … και δεν είναι ό,τι καλύτερο να γίνεται επίθεση σε έναν
συνάδελφο όταν απουσιάζει. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ: Όχι, ας ήταν εδώ να τα ακούσει και
µόνος του. Έστω και µια φορά ας ερχόταν εδώ!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Μη διακόπτετε, παρα-
καλώ, κύριε Νάκο, για να οµιλήσει ο κύριος Υφυπουργός. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑΔΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Του-
ρισµού): Θα σας πω, κύριε Νάκο, ότι τώρα βάλατε µία σειρά από
ζητήµατα, στα οποία οφείλω να απαντήσω τουλάχιστον σε ό,τι
σχετίζεται µε την κοινοβουλευτική τάξη και τη λειτουργία των θε-
σµών. 

Το ζήτηµα, το αν είναι κάποιος εκλεγµένος ή όχι, το έχουµε
ψηφίσει εδώ και εξ όσων γνωρίζω κανένα κόµµα συµπεριλαµβα-
νοµένης και της Νέας Δηµοκρατίας δεν έθεσε ζήτηµα κατάργη-
σης του θεσµού των Βουλευτών Επικρατείας. 

Εάν εσείς θεωρείτε ότι αυτοί οι Βουλευτές είναι Β’ κατηγορίας
και βάζετε τέτοιο ζήτηµα, πρέπει να δηλώσω ότι είναι προσωπική,
δική σας εκτίµηση, δεν αποτελεί εκτίµηση των υπολοίπων συνα-
δέλφων µας. Και πρέπει να δηλώσουµε ότι σεβόµαστε το ίδιο και
τους Βουλευτές Επικρατείας, όπως σεβόµαστε και τους εκλεγ-
µένους Βουλευτές. Το κόµµα, το κάθε κόµµα, είναι αυτό που επι-
λέγει τους Βουλευτές Επικρατείας µε τους δικούς του τρόπους
και τις δικές του διαδικασίες επιλογής.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΔΑΒΑΚΗΣ: Εµείς σεβόµαστε και θαυµάζουµε
όλους τους Βουλευτές, όπως και τους Βουλευτές Επικρατείας. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ: Είναι πορφυρογέννητος, ο κύριος
Υπουργός!
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ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑΔΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Του-
ρισµού):

Εγώ µπορώ να σας πω ακόµη περαιτέρω, ότι συµπεριλαµβά-
νοµαι σε αυτούς που υποστηρίζουν ότι και µε την αλλαγή του
εκλογικού συστήµατος το σύνολο των Βουλευτών θα έπρεπε να
επιλέγονται µε λίστα, αλλά είναι µίας άλλης τάξης συζήτηση
αυτή, που δεν είναι του παρόντος, ελπίζω να έχουµε την ευκαιρία
να το συζητήσουµε. 

Σε ό,τι σχετίζεται µε το «πορφυρογέννητος», σε ό,τι σχετίζεται
µε τη παρουσία του κυρίου Υπουργού, νοµίζω ότι ο Υπουργός
και σε επιτροπές παρέστη προκειµένου να απαντήσει σε όλα τα
ζητήµατα που σχετίζονται µε τον αθλητισµό και στην αρµοδία
επιτροπή όταν εκλήθη, ο ίδιος ήταν εκεί και έδωσε απαντήσεις
για όλα τα ζητήµατα που σχετίζονται µε τον αθλητισµό. Και για
τους Μεσογειακούς Αγώνες νοµίζω ότι η απόφαση δεν ήταν της
ελληνικής πολιτείας, αλλά της αρµοδίας Διεθνούς Επιτροπής, η
οποία αποφάσισε µε το δικό της τρόπο, να µη διεξαχθούν στην
Ελλάδα οι Μεσογειακοί Αγώνες. 

Συνεπώς αδίκως αποφαίνεσθε ότι ο κ. Γερουλάνος είναι αυτός
που αποφάσισε για τη µη διεξαγωγή των Μεσογειακών Αγώνων
στη χώρα µας. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Επίσης, θέλω να πω ότι µου ακούγετε λίγο πρωτοφανής η θε-
ωρία σας ότι τα όσα έγιναν τώρα τελευταία στο χώρο του ποδο-
σφαίρου πέτυχαν την ενίσχυση των «παραγκών», όπως είπατε,
και δεν κατέτειναν στην εξυγίανση του ποδοσφαίρου.

Πρέπει να σας βεβαιώσω ότι η επικρατούσα άποψη, όχι µόνο
στο χώρο του ποδοσφαίρου και γενικότερα του αθλητισµού,
αλλά συνολικώς ευρύτερα στην ελληνική κοινωνία είναι ότι έχουν
γίνει κάποια πολύ σηµαντικά βήµατα τον τελευταίο καιρό για την
εξυγίανση του ποδοσφαίρου.

Επειδή, όµως, παρήλθε ο χρόνος και αναγκάστηκα να απαν-
τήσω στις γενικές τοποθετήσεις σας, θα µπω στην ουσία της
ερώτησης κατά τη δευτερολογία µου.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο κ. Αθα-

νάσιος Νάκος.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ: Βεβαίως, εξέφρασα προσωπική άποψη.

Διότι είναι άλλο να είσαι στο πεζοδρόµιο και να συζητάς µε τον
κόσµο και να σε ψηφίζει και άλλος ο τρόπος εκλογής αυτών.
Είναι η προσωπική µου άποψη. Σέβοµαι και το Σύνταγµα και τις
αποφάσεις.

Είχε είκοσι πέντε ΠΑΕ, κύριε Υπουργέ, το εισαγγελικό πόρι-
σµα. Τι έγινε µε τις άλλες είκοσι τρεις; Δώστε µία απάντηση. Είναι
αυτοδιοίκητο το ελληνικό ποδόσφαιρο, όπως ορίζει το άρθρο 9
του Κανονισµού της FIFA και το άρθρο 51 της UEFA;

Όταν έβγαλε την απόφαση η Επιτροπή Εφέσεων της ΕΠΟ, τι
ζόρι τράβηξε ο Υπουργός και είπε ότι έχει η πολιτεία τα µέτρα,
έχει τα εργαλεία να επιβάλει τη βούλησή της; Δηλαδή, την από-
φαση που έβγαλε η αποτελούµενη από δικαστές επιτροπή -την
οποία την προηγούµενη στο γραφείο του κ. Μπιτσαξή τη θεοποί-
ησε ως µια επιτροπή που δεν δέχεται παρεµβάσεις- την αµφι-
σβήτησε την άλλη ηµέρα το πρωί και είπε ότι έχει τα εργαλεία. 

Ποια ήταν τα εργαλεία; Πήρε µία επιτροπή, η οποία ήταν στην
πραγµατικότητα µία επιτροπή φάντασµα, και άλλαξε τα µέλη µε
ΦΕΚ. Έχουµε κάνει στο Υπουργείο Εσωτερικών, κύριε Υφυ-
πουργέ. Βγαίνει ΦΕΚ σε µία ηµέρα; Εδώ είναι το ΦΕΚ, το έχω.
Ποια η πρεµούρα να βγει το ΦΕΚ σε µία ηµέρα αλλαγής των προ-
σώπων; Και σε πέντε ηµέρες πήρε απόφαση να διώξει τον Ολυµ-
πιακό Βόλου απ’ όλες τις κατηγορίες. Γιατί; Γιατί δεν αρκούσε η
Επιτροπή Εφέσεων της ΕΠΟ; Δεν ήταν καλός ο φάκελος; Υπήρ-
χαν παρένθετα πρόσωπα; Μα, αυτά τα παρένθετα πρόσωπα ήταν
από το 2009. Δεν εµφανίστηκαν το 2011. 

Στις 19 και 22 του µηνός, όπως πάγια γίνεται, ζήτησε η ΠΑΕ -
επειδή δεν ξέραµε πώς θα αποκλειστούµε, διότι είχαν αρχίσει να
κυκλοφορούν δηµοσιεύµατα ότι ο Βόλος και η Καβάλα θα απο-
κλειστούν από το πρωτάθληµα - µε έγγραφα ερωτήµατα να πει
η επιτροπή εάν είναι ή δεν είναι πλήρεις οι φάκελοι, εάν υπάρχει
πρόβληµα και να συµπληρωθούν όπως συµπληρώνονταν απ’
όλες τις οµάδες. Απάντηση καµµία. Απλούστατα βγήκε η από-

φαση.
Θέλω να πω και κάτι άλλο: οι δύο οµάδες που παίζουν στο

πρωτάθληµα της Super League, ορίστηκαν δύο ηµέρες πριν να
βγει η απόφαση του τακτικού δικαστηρίου. Τυχαίο; Γιατί ορίστη-
καν δύο ηµέρες πριν να βγει η απόφαση του εφετείου; Το εφε-
τείο είπε ότι αφού πλέον ορίστηκαν, δεν έχουµε λόγο να
δικάσουµε, δεν υπάρχει αντικείµενο. Όλα αυτά είναι συµπτώσεις;

Εµείς, κύριε Υφυπουργέ, θεωρούµε τον κ. Γερουλάνο persona
non grata για την περιοχή µας. Θεωρούµε ότι για προσωπικούς
λόγους µαταίωσε τους Μεσογειακούς Αγώνες και ας αφήσουµε
αυτά τα παραµύθια. Εσείς διαβεβαιώνατε ότι µε το µειωµένο
προϋπολογισµό θα γίνουν Μεσογειακοί Αγώνες. Δεν του άρεσε
το σύστηµα διενέργειας των Μεσογειακών Αγώνων; Αυτό ήταν;
Γιατί δεν το λέµε ξεκάθαρα; Δεν του άρεσε, δεν ήθελε. 

Επίσης, δεν ήθελε να είναι ο Ολυµπιακός Βόλου στην πρώτη
κατηγορία. Βρήκε αποδιοποµπαίο τράγο και µε αυτόν τον τρόπο
εξυγίανε το ελληνικό ποδόσφαιρο. Οι άλλες είκοσι πέντε ΠΑΕ
δεν έκαναν τίποτα! Τα παιχνίδια τα έστηνε µόνος του ο Ολυµπια-
κός Βόλου. 

Ξέρετε καµµία οµάδα να παίζει µόνο µε τον εαυτό της; Πού
είναι, λοιπόν, οι άλλοι να λογοδοτήσουν µε τις ίδιες κατηγορίες;
Και τι σχέση έχει η οµάδα εάν κάποιος κάνει αυτά που κάνει τα
οποία θα αποδειχθούν ή δεν θα αποδειχθούν στα τακτικά δικα-
στήρια όταν θα έρθει η ώρα; Για ποιο λόγο αυτή η συµπεριφορά;

Γι’ αυτό σας επαναλαµβάνω ότι ο Βόλος είναι ανάστατος, είναι
πικραµένος και θεωρεί ότι αδικήθηκε κατάφωρα, του στερήθηκε
η µοναδική χαρά που είχε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλείται ο Υφυ-
πουργός Πολιτισµού και Τουρισµού κ. Γεώργιος Νικητιάδης να
δευτερολογήσει.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑΔΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Του-
ρισµού): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Θα σας πω για άλλη µια φορά ότι για τους Μεσογειακούς Αγώ-
νες η απόφαση δεν ελήφθη από την ελληνική πολιτεία, αλλά από
τη Διεθνή Επιτροπή.

Κύριε Πρόεδρε, αγαπητέ συνάδελφε, σε ό,τι σχετίζεται µε το
αυτοδιοίκητο, εµείς δηλώνουµε για άλλη µια φορά ότι σεβόµαστε
απολύτως το αυτοδιοίκητο του ελληνικού ποδοσφαίρου και θα
το στηρίξουµε όσο µπορούµε…

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ: Με αυτό τον τρόπο;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑΔΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Του-

ρισµού): Θα σας εξηγήσω.
Προφανώς, κύριε συνάδελφε, κάποιες έννοιες είναι κάπως

ευαίσθητες και δεν µπορείτε να τις οριοθετήσετε επαρκώς. Θα
µου επιτρέψετε να σας το εξηγήσω νοµικώς τι σηµαίνει το αυτο-
διοίκητο -µπορεί να το ξέρετε, µπορεί όµως και να µην το ξέρετε-
για να καταλήξω γιατί έχετε άδικο.

Αυτοδιοίκητο σηµαίνει ότι εµείς, δηλαδή, η ελληνική πολιτεία
-µε νόµο που έχουµε εµείς ψηφίσει- επιτρέπει στα όργανα στα
οποία έχει ανατεθεί συγκεκριµένη αρµοδιότητα απονοµής συγ-
κεκριµένης δικαιοδοτικής ύλης να απονέµεται από αυτά τα όρ-
γανα. Μπορεί, δηλαδή, η ΕΠΟ να επιλαµβάνεται υποθέσεων,
µπορεί η ΕΠΟ να οργανώνει ή να µην οργανώνει συγκεκριµένες
αθλητικές, ποδοσφαιρικές διοργανώσεις, µπορεί η Super League
να αναλαµβάνει το πρωτάθληµα και την οργάνωσή του, µπορεί
η ΕΠΟ να έχει δικαστικά όργανα τα οποία να κρίνουν πειθαρχικά
κάποιους αγώνες. Αυτό είναι το αυτοδιοίκητο. Δεν έχει αυτό το
αυτοδιοίκητο -το οποίο επαναλαµβάνω ότι εµείς σεβόµαστε απο-
λύτως- καµµία σχέση µε το αν µια ποδοσφαιρική ανώνυµη εται-
ρεία έχει, για παράδειγµα, φορολογική ενηµερότητα.

Προσέξτε, σας παρακαλώ, γιατί εγώ αντιλαµβάνοµαι πλήρως
και την αγάπη σας για το ποδόσφαιρο και την αγάπη σας για την
περιοχή και την ανησυχία σας και την ανάγκη να συµπαραστα-
θείτε σε έναν κόσµο που οπωσδήποτε στερήθηκε της δυνατότη-
τας να υποστηρίξει, να χαρεί την οµάδα του. Τα αντιλαµβάνοµαι
όλα αυτά.

Όµως, από εκεί και πέρα, υπάρχει µια διαδικασία. Αν µια πο-
δοσφαιρική οµάδα δεν έχει φορολογική ενηµερότητα, για παρά-
δειγµα, αυτό θα το κρίνει η Επιτροπή Επαγγελµατικού Αθλη-
τισµού. Αυτό δεν έχει καµµία σχέση µε το αυτοδιοίκητο. Έχει
υποχρέωση η πολιτεία. Συνεπώς είναι άλλο η νοµοθεσία που
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άπτεται συγκεκριµένων ζητηµάτων, αδικηµάτων και παραβάσεων
και είναι άλλο η νοµοθεσία που σχετίζεται µε τα πειθαρχικά αδι-
κήµατα ή οτιδήποτε συµβαίνει.

Εδώ τι έχουµε; Έχουµε µια απόφαση από την αρµόδια Επι-
τροπή της ΕΠΟ, η οποία καταδίκασε τη συγκεκριµένη οµάδα για
συγκεκριµένους λόγους, επειδή ο συγκεκριµένος εκπρόσωπος-
παράγοντάς της φάνηκε να είναι αναµεµειγµένος σε στηµένα
παιχνίδια. Έχουµε µια δεύτερη απόφαση, σε δεύτερο επίπεδο,
ξανά από την ΕΠΟ. Λειτουργεί, λοιπόν, η ΕΠΟ µε το δικό της
τρόπο.

Το τι κάνει η επιτροπή επαγγελµατικού αθλητισµού, το αν
ελέγχει, όπως έχει υποχρέωση, κατά πόσον οι παράγοντες της
οµάδος φέρονται να είναι αναµεµειγµένοι, είναι άλλο ζήτηµα. Δεν
σχετίζεται µε το αυτοδιοίκητο.

Θέλω να γίνει απολύτως αντιληπτό, κύριε συνάδελφε, γιατί, αν
είναι αυτός ο λόγος που σας οδηγεί στην κρίση σας, τότε προ-
φανέστατα αυτός ο λόγος και αυτή η κρίση οδηγεί και σε λάθος
συµπεράσµατα σε σχέση µε τον αρµόδιο Υπουργό κ. Γερουλάνο.
Διότι πρέπει να ξέρετε και να σας βεβαιώσω ότι αυτά που έχουν
γίνει τον τελευταίο χρόνο στο ποδόσφαιρο δεν έχουν ξαναγίνει
ποτέ. Και δεν εννοώ αυτά που εσείς θέλετε να λέτε, ότι ενισχύ-
θηκε η «παράγκα».

Θέλω να πω ότι για πρώτη φορά συνελήφθησαν άνθρωποι, για
πρώτη φορά προφυλακίστηκαν άνθρωποι, για πρώτη φορά βρί-
σκονται στις φυλακές άνθρωποι, για πρώτη φορά αποκαλύπτον-
ται στηµένα, προσυνεννοηµένα παιγνίδια και αυτά είναι στα συν
της ελληνικής πολιτείας συνολικώς. Διότι δεν είναι µόνο το
ΠΑΣΟΚ, δεν ήταν µόνο η σηµερινή Κυβέρνηση, η χθεσινή κυβέρ-
νηση που προχώρησε σε αυτά, αλλά ήταν το σύνολο του πολιτι-
κού κόσµου και συναντήσαµε αυτήν τη συναίνεση και αυτήν την
αποδοχή και στις αρµόδιες επιτροπές, όπου και το δικό σας
κόµµα και τα άλλα κόµµατα του ελληνικού Κοινοβουλίου είπαν:
«Ναι, προχωρήστε όσο περισσότερο γίνεται για να εξαρθρώ-
σουµε αυτό το απόστηµα που υπάρχει στο ελληνικό ποδό-
σφαιρο».

Εγώ θέλω να πιστεύω ότι τα πράγµατα θα είναι πολύ καλύ-
τερα. Επαναλαµβάνω και σας µεταφέρω και την ευαισθησία και
του ιδίου του Υπουργού, του κ. Γερουλάνου. Πιστεύω ότι πολύ
γρήγορα τα πράγµατα στο ελληνικό ποδόσφαιρο θα είναι διαφο-
ρετικά, πολύ γρήγορα όλες οι οµάδες θα µπορούν να διαγωνί-
ζονται, εκπροσωπούµενες οι ίδιες από ανθρώπους που αγαπούν
το άθληµα και θέλουν να προσφέρουν στην περιοχή.

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ πολύ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η τέταρτη µε αριθµό 1102/26-

10-2011 ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή του Λαϊκού Ορ-
θόδοξου Συναγερµού κ. Ιωάννη Κοραντή προς τον Υπουργό
Εξωτερικών, σχετικά µε την τουριστική προβολή από την Τουρκία
νησιών του Αιγαίου δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του κυρίου
Υπουργού και διαγράφεται.

Επίσης, η πέµπτη µε αριθµό 916/21-10-2011 ερώτηση πρώτου
κύκλου του Βουλευτή του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστε-
ράς κ. Δηµητρίου Παπαδηµούλη προς τον Υπουργό Οικονοµι-
κών, σχετικά µε την φοροδιαφυγή και τη λίστα των φορο-
φυγάδων και µεγαλοοφειλετών του Δηµοσίου δεν συζητείται
λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Ακολουθεί η πρώτη µε αριθµό 123/4-10-2011 ερώτηση δευτέ-
ρου κύκλου του Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ. Αθανασίου
Δαβάκη προς τον Υπουργό Εσωτερικών, σχετικά µε τη συνέχιση
του προγράµµατος «Βοήθεια στο Σπίτι».

Στην ερώτηση του κ. Δαβάκη θα απαντήσει ο Υφυπουργός
Εσωτερικών κ. Παρασκευάς Κουκουλόπουλος.

Παρακαλείται ο Βουλευτής Λακωνίας της Νέας Δηµοκρατίας
κ. Αθανάσιος Δαβάκης να διατυπώσει την ερώτησή του.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΔΑΒΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, σε µία περίοδο έν-
τονης οικονοµικής κρίσης και –θα έλεγα- διάρρηξης της κοινω-
νικής συνοχής του λαού µας κάποιοι θεσµοί, οι οποίοι εφευ-
ρέθηκαν προκειµένου να καλύπτουν συγκεκριµένες ανάγκες ευ-
παθών οµάδων του πληθυσµού, φαίνεται ότι κλυδωνίζονται και
αυτοί και κλυδωνίζονται µε την αβελτηρία και τη βασική αδιαφο-
ρία, αδυναµία, αδράνεια θα έλεγα της σηµερινής πολιτείας.

Ένας από αυτούς τους θεσµούς είναι και το «Βοήθεια στο
Σπίτι». Είναι ένας πετυχηµένος θεσµός, ένας θεσµός, ο οποίος
έχει πετύχει τα εύσηµα και από το Πανεπιστήµιο Πελοποννήσου
και από την Εθνική Σχολή Δηµόσιας Υγείας, ούτως ώστε όλοι µας
να θέλουµε να τον στηρίξουµε και να βρισκόµαστε σε µία στάση
θετική απέναντί του.

Οι εκατό και πλέον χιλιάδες άνθρωποι –µπορεί και περισσότε-
ροι- οι οποίοι εξυπηρετούνται από αυτούς τους εργαζοµένους
στο «Βοήθεια στο Σπίτι» µε αγωνία µας κοιτούν, µε αγωνία κοι-
τούν την ελληνική πολιτεία, το Υπουργείο σας, κύριε Υπουργέ,
προκειµένου να δοθεί λύση στο «σιδηρούν βραχίονα» του προ-
γράµµατος, που είναι αυτοί καθ’ εαυτοί οι εργαζόµενοί του. 

Αυτοί οι εργαζόµενοι, κύριε Πρόεδρε, έχουν προσληφθεί µε
διαδικασίες ΑΣΕΠ, είναι ακόµη συµβασιούχοι -είναι, δηλαδή, παγ-
κόσµια πρωτοτυπία- µε συνεχώς ανανεούµενες συµβάσεις. Δυ-
στυχώς, αυτοί οι άνθρωποι και απλήρωτοι παραµένουν –πληρώ-
νονται περίπου δύο φορές το χρόνο- και είναι τελείως αµφίβολο
το εργασιακό τους µέλλον, δεδοµένου ότι χρόνο µε το χρόνο δεν
έχει διασφαλιστεί η βιωσιµότητα του προγράµµατος, µε αποτέ-
λεσµα σήµερα αυτοί -όπως προείπα- να βρίσκονται σε πλήρη
αγωνία και να βρίσκεται σε µία πλήρη –θα έλεγα- εκκρεµότητα
το ζήτηµά τους, µε ό,τι αυτό συνεπάγεται, µετακυλιόµενο και σε
αυτούς τους οποίους φροντίζουν.

Η ερώτησή µου, λοιπόν, αποκτά περισσότερη επικαιρότητα,
δεδοµένου ότι σε ένα περίπου µήνα, σε λίγες µέρες, λήγει η
ενέργεια αυτού του προγράµµατος και θα ήθελα να είχα την επί-
σηµη απάντηση της Κυβερνήσεως και για το µέλλον των εργα-
ζοµένων, αλλά κυρίως για το µέλλον της φροντίδας αυτών για
τους οποίους οι εργαζόµενοι εργάζονται.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Υφυπουργός Εσωτε-

ρικών κ. Παρασκευάς Κουκουλόπουλος έχει το λόγο.
ΠΑΡΑΣΚΕΥΑΣ ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εσωτερι-

κών): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Επειδή τα πράγµατα έχουν έτσι ακριβώς όπως τα είπατε, αγα-

πητέ συνάδελφε -δηλαδή είναι ένα πρόγραµµα, µε το οποίο συν-
δέοµαι και έντονα προσωπικά, γιατί έτυχε να είµαι πρόεδρος της
Κεντρικής Ένωσης Δήµων και Κοινοτήτων Ελλάδος, όταν το
2000 περίπου ξεκινούσε αυτό το πρόγραµµα και καθ’ όλη τη
διάρκεια που προστέθηκαν φάσεις του το έζησα από την πρώτη
στιγµή στην πρώτη γραµµή- ξέρω ότι η ερώτησή σας έχει προ-
καλέσει ένα γενικότερο ενδιαφέρον. 

Υποψιάζοµαι –για να µη πω ότι είµαι βέβαιος- ότι µας παρακο-
λουθούν κιόλας αυτήν τη στιγµή από το κανάλι της Βουλής πάρα
πολλοί ενδιαφερόµενοι και από τους εξυπηρετούµενους και από
τους εργαζόµενους. Πρέπει να πω, µάλιστα, ότι υπάρχει έντονο
ενδιαφέρον σε υψηλό επίπεδο κοινοβουλευτικά από όλα σχεδόν
τα κόµµατα. Και ο παριστάµενος γραµµατέας της Κοινοβουλευ-
τικής Οµάδας της Νέας Δηµοκρατίας ζήτησε ενηµέρωση και ο
οµόλογός του από την πλευρά του ΠΑΣΟΚ. Οι εργαζόµενοι
προχθές ήταν στο Υπουργείο. 

Έτσι, λοιπόν, κύριε Πρόεδρε, δεν θέλω να δώσω µία απάντηση
τυπική κατά τα ειωθότα για πάρα πολλούς λόγους.

Πρώτα απ’ όλα, γιατί πιστεύω ότι η εποχή µας δεν επιτρέπει
άγονες αντιπαραθέσεις που δεν οδηγούν πουθενά. Είµαι σε
θέση, ακριβώς για τους λόγους που είπα, να πω πάρα πολλά,
πότε θα έπρεπε να αντιµετωπιστούν ερωτήµατα, προβλήµατα,
πώς και γιατί δεν αντιµετωπίστηκαν και πώς φτάσαµε εδώ. Θέλω
όµως πρώτα απ’ όλα ακριβώς γιατί δεν έχει δικαίωµα κανένας να
παίζει µε εργαζοµένους που δουλεύουν και τους οφείλονται δε-
δουλευµένα, πολύ δε περισσότερο µε αυτούς που εξυπηρετούν-
ται από τα προγράµµατα, να δώσω στην πρώτη φάση πολύ
καθαρές απαντήσεις.

Πρώτον λοιπόν, το πρόγραµµα θα συνεχιστεί. Έχουν εξασφα-
λιστεί οι πόροι στο σύνολό τους –θα κάνω στη συνέχεια ανα-
φορά- από τα δύο συναρµόδια Υπουργεία Εσωτερικών και
Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων. Έτσι λοιπόν το πρό-
γραµµα θα συνεχιστεί. Θα κάνω όµως, µία αναφορά από πού
είναι αυτοί οι πόροι, γιατί είναι καλό να το ξέρουµε και να πά-
ψουµε να πανηγυρίζουµε στο όνοµα κάποιων άλλων, εµείς που
κατέχουµε προσωρινά, για λίγο διάστηµα, κυβερνητικούς θώ-
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κους.
Δεύτερον, οι εργαζόµενοι πραγµατικά µε µεγάλη καθυστέ-

ρηση θα πληρωθούν. Θέλω να πιστεύω ότι θα προλάβουµε τα
Χριστούγεννα. Σήµερα πήραµε την υπογραφή από το αρµόδιο
Υπουργείο και έχει ξεκινήσει από το πρωί ένας αγώνας δρόµου
για να µεταφερθούν οι πιστώσεις την άλλη εβδοµάδα στους δή-
µους, προκειµένου να προβούν στην πληρωµή των εργαζοµένων.
Θέλω να πιστεύω ότι τα Χριστούγεννα θα τα προλάβουµε για την
πλειονότητα των εργαζοµένων γιατί σε κάποιους δήµους µπορεί
να υπάρχουν προβλήµατα µε δικαιολογητικά ή άλλου τύπου πα-
ραστατικά που χρειάζονται για να διενεργηθεί η πληρωµή.

Όσον αφορά το τρίτο θέµα που θέτει η ερώτησή σας, µε τους
ίδιους τους εργαζοµένους, πρέπει να σας πω ότι έχουµε ξεκινή-
σει δύο διαδικασίες, οι οποίες θα ολοκληρωθούν αρκετά σύν-
τοµα, εντός του έτους, µέσα από τις οποίες η συντριπτική
πλειονότητα των εργαζοµένων που εργάζεται σήµερα θα µπορέ-
σει να συνεχίσει εκτός απροόπτου. Δεν µπορώ να δεσµευθώ γι’
αυτό, όµως οι δύο λύσεις που έχουµε βάλει µπροστά εδώ και
λίγες µέρες θα επιτρέψουν στους εργαζοµένους να µπορέσουν
να συνεχίσουν να εργάζονται, που πραγµατικά αρκετοί από αυ-
τούς έχουν και υπερδεκαετή παρουσία στα προγράµµατα -και
πραγµατικά είναι παραλογισµός να µην συνεχίσουν- και να πα-
ρέχουν αυτές τις υπηρεσίες που παρέχουν γιατί έχουν και τη
σχετική εµπειρία. 

Είναι µία πρωτοβουλία που έχουµε πάρει προς την Ευρωπαϊκή
Επιτροπή προκειµένου να συνδράµει µε ελάχιστα χρήµατα, έτσι
ώστε να κρατήσει τον συγχρηµατοδοτούµενο χαρακτήρα το πρό-
γραµµα, γεγονός που θα µας επιτρέψει να συνεχίσουν οι εργα-
ζόµενοι και να µην έχουµε και διακοπή των δοµών. Βέβαια, και
από την άλλη, έχουµε µία εσωτερική διαδικασία µε το ΑΣΕΠ και
το συναρµόδιο Υπουργείο Διοικητικής Μεταρρύθµισης δεδοµέ-
νου ότι ο ευρωπαϊκός κανονισµός από τον οποίο διέπεται η δια-
χείριση του ΕΣΠΑ και συνακόλουθα και του Κοινωνικού Ταµείου,
σε συνδυασµό µε το ν.2190 µε τον οποίο έχουν προσληφθεί οι
εργαζόµενοι επιτρέπει, κατά τη δική µας γνώµη, να συνεχίσουν
οι ίδιοι οι εργαζόµενοι. Άρα να µην έχουµε και παλινωδίες µε τη
διακοπή των δοµών έτσι ώστε να δούµε έναν τρόπο που θα πάµε
πλέον σε συµβάσεις αορίστου χρόνου µέσα από έναν τακτικό
διαγωνισµό µε µία µοριοδότηση, που θα είναι ανάλογη αυτής
που υπήρξε µε τα ΚΕΠ. 

Αυτή είναι η θέση µας και για τους εργαζοµένους, για να απαν-
τήσω και στα τρία σκέλη. Στη δευτερολογία µου θα σας πω κά-
ποιες ενδιαφέρουσες λεπτοµέρειες που έχουν σχέση µε όλα
αυτά που είπα στην πρώτη φάση.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλείται ο ερωτών
Βουλευτής, κ. Αθανάσιος Δαβάκης, να αναπτύξει την ερώτησή
του.

Ορίστε, κύριε Δαβάκη, έχετε το λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΔΑΒΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, το αυτοδιοικητικό

παρελθόν του παρισταµένου Υφυπουργού, πράγµατι, αποτελεί
µία εγγύηση για το ανύστακτο ενδιαφέρον που οφείλει να έχει ο
κάθε ένας, ο οποίος διοικεί το συγκεκριµένο Υπουργείο το οποίο
έχει σχέση µε το «Βοήθεια στο Σπίτι», σχετικά µε την τύχη αυτού
του προγράµµατος.

Φυσικά, γεννά αισιόδοξη προοπτική και περνάει ευοίωνα µη-
νύµατα η απάντησή σας, κύριε Υπουργέ, τόσο για τη συνέχιση
του προγράµµατος όσο και για την πληρωµή σε τέτοιους δυσχεί-
µερους καιρούς αυτών των ανθρώπων που αποτελούν την ψυχή
του προγράµµατος, των εργαζόµενών του, αλλά και για αυτές
τις δύο λύσεις που είπατε –και είµαι βέβαιος ότι θα αναφερθείτε
λίγο διεξοδικότερα στη δευτερολογία σας- οι οποίες θέλω να πι-
στεύω ότι δεν θα αποτελέσουν µπούµερανγκ για αυτούς καθ’
εαυτούς τους εργαζοµένους µέσω της µοριοδότησης. 

Διότι µπορεί να έρθει ένας «εξωτικός» κατά τη νοµική έννοια
και να υπερκεράσει έναν εργαζόµενο επί µία δεκαετία µε συνε-
χείς και αδιάλειπτες συµβάσεις –κάτι που σηµαίνει ότι είναι πλή-
ρους και αποκλειστικής απασχόλησης, αλλά και απαραίτητης
απασχόλησης αυτός ο άνθρωπος- µε µία συγκεκριµένη προϋπη-
ρεσία και να δούµε να µπαίνουν σε αυτό το πρόγραµµα άνθρω-
ποι που δεν έχουν καµµία σχέση µε αυτό καθ’ εαυτό το πρόγραµ-
µα και καµµία εµπειρία και προϋπηρεσία. 

Για να τακτοποιούµε λίγο τα πράγµατα, για να τα κοιτάµε λίγο
νοικοκυρεµένα και απλά, νοµίζω ότι πετυχηµένοι θεσµοί σε ώρες
κρίσης πρέπει να διαφυλάσσονται ως κόρη οφθαλµού. Ένας τέ-
τοιος θεσµός είναι και το «Βοήθεια στο Σπίτι». Δεν χρειάζεται να
σας το πω εγώ. Επαναλαµβάνω ότι λέγοντας αυτό παραβιάζω
ανοικτές θύρες λόγω της αυτοδιοικητικής σας ιστορίας. 

Αυτό το οποίο προέχει, λοιπόν, είναι να υπάρξει µία συγκεκρι-
µένη, σταθερή, µόνιµη λύση για αυτούς τους ανθρώπους, οι
οποίοι αποτελούν και τους επιτελείς και τα στελέχη αυτού του
προγράµµατος, προκειµένου να προχωρήσει. Νοµίζω ότι διαφυ-
λάττοντας αυτήν καθαυτή την πορεία του προγράµµατος πρέπει
να διαφυλαχθεί -στο πνεύµα που µου απαντήσατε- και η πορεία
και η ιστορία συνέχισης αυτών των ανθρώπων. Γιατί επαναλαµ-
βάνω ότι σε ώρες κρίσης, σε ώρες δύσκολες ο λαός µας δεν πρέ-
πει να αποστερείται ή να διακυβεύεται αυτή καθ’ εαυτή η
ποιότητα της ζωής του, η ασφάλεια της ζωής του.

Λέγοντας αυτό, µου έρχεται στο µυαλό, κύριε Πρόεδρε -στο
λίγο χρόνο που µου αποµένει παρενθετικά θα το πω- η ασφάλεια
της ζωής του όταν πλήττονται και οι υγειονοµικές µονάδες της
περιφέρειας. Και σας απευθύνοµαι αυτήν τη στιγµή όχι ως καθ’
ύλην αρµόδιο, αλλά ως άνθρωπο και ως πολιτικό της ελληνικής
περιφέρειας. Δεν µπορεί σήµερα το Νοσοκοµείο Μολάων να
πλήττεται και να γίνεται στόχος κατ’ εξακολούθηση για ζητή-
µατα, τα οποία αφορούν σοβαρές κλινικές τους, όπως είναι η ορ-
θοπεδική κλινική και άλλες κλινικές, δηµιουργώντας τεράστια
προβλήµατα αναστάτωσης και ψυχολογικά προβλήµατα στους
κατοίκους της περιοχής. Το δεξί πόδι της Πελοποννήσου είναι
αρµοδιότητος του νοσοκοµείου αυτού, κύριε Υπουργέ. Αντιλαµ-
βάνεστε, λοιπόν, τι γίνεται όταν υπάρχουν προτάσεις και έγ-
γραφα περί κλεισίµατος κλινικών. Κλείνει η παρένθεση. Θα
ασχοληθούµε αργότερα µε αυτό το θέµα. 

Εν πάση περιπτώσει, κλείνοντας, δεν µπορώ παρά να κατα-
θέσω την αισιοδοξία µου –έστω συγκρατηµένη αισιοδοξία, γιατί
φοβάµαι ότι όλοι µας διεπόµεθα από τον κακό εαυτό της Δηµό-
σιας Διοίκησης, αλλά επαναλαµβάνω ότι καταθέτω την αισιοδο-
ξία µου- για την απάντησή σας και πιστεύω ότι θα υπάρξει µία
εργώδης προσπάθεια, προκειµένου να βρεθεί λύση στο χρονίζον
πρόβληµα αυτών των ανθρώπων. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο κ. Παρασκευάς Κου-

κουλόπουλος, Υφυπουργός Εσωτερικών, έχει το λόγο για τη δευ-
τερολογία του. 

ΠΑΡΑΣΚΕΥΑΣ ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εσωτερι-
κών): Θα ήθελα να δώσω, κύριε συνάδελφε και κύριε Πρόεδρε,
αναλυτικότερα για αυτά που είπα µερικές ενδιαφέρουσες λεπτο-
µέρειες που πιστεύω ότι καθένας πρέπει να τις γνωρίζει, γιατί ο
Πρωθυπουργός κ. Παπαδήµος, αλλά και ο κ. Παπανδρέου που
ήταν µέχρι πριν δυο βδοµάδες Πρωθυπουργός, µε αφορµή και
λόγω της τεράστιας κρίσης που διέρχεται η πατρίδα µας, έχουν
τονίσει επανειληµµένα και κοντά σε αυτούς και εµείς –πολλοί από
εµάς- ότι µαγικές λύσεις δεν υπάρχουν. 

Θέλω, λοιπόν, να σας πω ότι η συνέχιση του προγράµµατος
έχει διασφαλιστεί βασικά από δύο πηγές. Η µία πηγή είναι τα 35
εκατοµµύρια συν 10 του Υπουργείου Εργασίας. Είναι και από το
αρµόδιο Υπουργείο εδώ ο συνάδελφος κ. Κουτσούκος. Αυτά –
προσέξτε- είναι τα 35 από τα 100 εκατοµµύρια περίπου της επώ-
δυνης µείωσης των συντάξεων που έχουν δηµιουργήσει το
Λογαριασµό Κοινωνικής Αλληλεγγύης. Μεσοσταθµικά περίπου
κατά 10% η περικοπή των συντάξεων έχει οδηγήσει στη δηµιουρ-
γία ενός Λογαριασµού Κοινωνικής Αλληλεγγύης κοντά στα 100
εκατοµµύρια. Τα 65 εκατοµµύρια θα πάνε σε άλλους σκοπούς.
Τα 35 εκατοµµύρια θα πάνε στο «Βοήθεια στο Σπίτι». Από τους
ίδιους που εξυπηρετούµε τα παίρνουµε δηλαδή. 

Τα υπόλοιπα λεφτά που θα βάλει το Υπουργείο Εσωτερικών –
γι’ αυτό είπα ότι δεν χρειάζεται να πανηγυρίζουµε εµείς που πρό-
σκαιρα καταλαµβάνουµε κάποιους θώκους- θα τα πάρουµε κατ’
αρχάς από τους κεντρικούς αυτοτελείς πόρους, ιεραρχώντας
φυσικά ως απόλυτης προτεραιότητας το πρόγραµµα, δηλαδή
από τους δήµους, από αυτά που προβλέπει ο προϋπολογισµός
για τους δήµους.

Δεν υπάρχουν, λοιπόν, µαγικές λύσεις. Σας ευχαριστώ για τα
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καλά σας λόγια, αλλά αισθάνοµαι πάρα πολύ δυσάρεστα γιατί
είπατε ότι δεν δείξαµε τον απαραίτητο ρεαλισµό. Τέτοιες προτά-
σεις είχαµε κάνει και παλαιότερα από την πλευρά της αυτοδιοί-
κησης, όταν ήµουν στην άλλη πλευρά των θεσµών, την αυτο-
διοικητική και δεν είχαµε βρει ευήκοον ους διαχρονικά στις κυ-
βερνήσεις, και του ΠΑΣΟΚ και της Νέας Δηµοκρατίας. 

Επαναλαµβάνω, λοιπόν, για τρίτη φορά ότι δεν υπάρχουν µα-
γικές λύσεις. Λέµε να πληρώσει ο κρατικός προϋπολογισµός.
Μα, ο προϋπολογισµός είναι κάτι που συναποτελείται από τα
έσοδα που όλοι µαζί συνθέτουµε και συγκροτούµε µέσα από τη
φοροδοτική µας ικανότητα, µικρή ή µεγάλη. 

Νοµίζω, λοιπόν, ότι πρέπει να αρχίσουµε να αλλάζουµε οπτική.
Σίγουρα πρέπει να αναγνωρίσει κανείς ότι η Κυβέρνηση ιεράρ-
χησε ως υψηλής προτεραιότητας το πρόγραµµα και ακριβώς γι’
αυτό και αντλεί πόρους απ’ αυτούς τους δύο λογαριασµούς που
λέω, για να µπορέσει να συνεχιστεί το πρόγραµµα.

Όσον αφορά το δεύτερο στοιχείο που έχει σχέση µε τις πλη-
ρωµές, είπα ήδη ότι γίνεται ένας αγώνας δρόµου. Όµως, θα
ήθελα και εδώ να κάνω ένα σχόλιο. Προς Θεού! Δεν θέλω να
έρθω σε αντιπαράθεση για τις κινητοποιήσεις που υπήρξαν πρό-
σφατα, καθώς και για όλη τη θύελλα των εξελίξεων. Απλώς θέλω
να πω ότι στη ζωή δεν υπάρχει τίποτα που να µην έχει το τίµηµά
του. Το γεγονός ότι είχαµε δύο, τρεις εβδοµάδες κατάληψη στα
συναρµόδια Υπουργεία, στη συνέχεια τη θύελλα των εξελίξεων
για δύο εβδοµάδες µε όλα όσα ζήσαµε όλοι µας και στη συνέχεια
µία, δύο εβδοµάδες αρρυθµία προκειµένου να έρθουν ξανά τα
δικαιώµατα υπογραφής σε συναρµόδιους Υπουργούς και Υφυ-
πουργούς, µας έφθασε να τρέχουµε σε λίγο, Χριστουγεννιάτικα,
για να µπορέσουµε να εξοφλήσουµε ανθρώπους, στους οποίους
χρωστάµε δεδουλευµένα τουλάχιστον έξι µηνών.

Προς Θεού! Δεν λέω ότι φταίνε οι κινητοποιήσεις των εργαζο-
µένων ή όλα όσα έγιναν. Όµως, καλό θα είναι να έχουµε στο
µυαλό µας όλοι µας ότι όλα έχουν το τίµηµά τους και να το λέµε
στους Έλληνες πολίτες.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Έξι µήνες τα ακούµε αυτά!
ΠΑΡΑΣΚΕΥΑΣ ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εσωτερι-

κών): Έτσι είναι, κύριε Οικονόµου. Όλα έχουν το τίµηµά τους.
Εµείς στο Υπουργείο µας, για τρεις εβδοµάδες εξαιτίας των κα-
ταλήψεων και για δύο εβδοµάδες εξαιτίας της δικής µας απου-
σίας µε τη θύελλα των πολιτικών εξελίξεων, το είχαµε σε
αδράνεια! Πέντε εβδοµάδες συνολικά! 

Κύριε συνάδελφε, αν ρωτήσουµε έναν πρωτοετή φοιτητή της
Νοµικής, θα µας πει ότι εφ’ όσον χάσαµε τις πέντε εβδοµάδες
από τις πενήντα δύο, είχαµε 10% µειωµένη παραγωγικότητα το
2011. Αυτό λέει η σκληρή γλώσσα της επιστήµης, της οικονοµίας
και των αριθµών. Δεν υπαινίσσοµαι κάτι ούτε φέρνω σε αντιπα-
ράθεση τις κινητοποιήσεις µε τη µη πληρωµή εργαζοµένων!
Προς Θεού! Δεν θέλω να παρεξηγηθώ ούτε, βέβαια, θέλω να δι-
καιολογηθώ από την πλευρά του Υπουργείου!

Τέλος, σε ό,τι αφορά τους εργαζοµένους που είναι ένα πολύ
κρίσιµο θέµα, κύριε συνάδελφε, δεν έχω να πω κάτι περισσό-
τερο. Είναι δύο λύσεις, µέσω των οποίων εγώ προσωπικά αισιο-
δοξώ ότι θα έχουµε θετική εξέλιξη και από τις δύο πλευρές.
Πρέπει να έχουµε την πολυτέλεια τουλάχιστον να επιλέξουµε
όλοι µαζί τη λύση που πρέπει και µε τους δήµους και µε τους ερ-
γαζοµένους, έτσι ώστε να έχουµε την καλύτερη δυνατή συνέ-
χεια.

Σε ό,τι αφορά το θέµα της µοριοδότησης, πρέπει να σας πω
κάτι για τη µοριοδότηση που έχει γίνει στα ΚΕΠ. Επειδή µας
ακούν και άνεργοι και εκπλήσσονται, πρέπει να πω ότι εγώ δεν
συµφωνώ απόλυτα µαζί σας ότι ένας που δούλευε στο δηµόσιο
πρέπει να µοριοδοτείται. Γι’ αυτό, όπως ξέρετε, καταργήθηκε η
εσωτερική µοριοδότηση και εξισώθηκε –και ορθά- µε την προ-
ϋπηρεσία στον ιδιωτικό τοµέα. 

Η προϋπηρεσία σε ένα δήµο δεν καθιστά κάποιον προνοµι-
ούχο να καταλάβει µία θέση έναντι ενός άλλου που έχει προϋπη-
ρεσία στον ιδιωτικό τοµέα. Νοµίζω ότι αυτό είναι πολύ σωστό.
Εδώ, όµως, έχουµε µία ιδιαιτερότητα. Αυτοί, δηλαδή, που δου-
λεύουν στο πρόγραµµα προσελήφθησαν µε διαδικασίες ΑΣΕΠ.
Δεν µεσολάβησε κανείς. Άρα, λοιπόν, πρέπει να δούµε το θέµα
της µοριοδότησης. 

Η εµπειρία που υπάρχει από προηγούµενη µοριοδότηση µε τα
ΚΕΠ –σας µιλώ µε στοιχεία, καθώς τότε εγώ ήµουν Πρόεδρος
της ΚΕΔ και ο κ. Παυλόπουλος Υπουργός Εσωτερικών- λέει ότι
το 97,2% των εργαζοµένων στα ΚΕΠ προσελήφθησαν ξανά.
Υπήρχε µία αστοχία 2,8%, προφανώς διότι κάποιοι µε ιδιαίτερα
σηµαντικά προσόντα τους υπερκέρασαν. Ναι. Δεν νοµίζω ότι
αυτό συνιστά κάποιο δηµόσιο πρόβληµα που αξίζει να το συζη-
τάµε.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε, κύριε

Υφυπουργέ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, πενήντα οχτώ µαθητές και µαθήτριες και τέσ-
σερις συνοδοί-εκπαιδευτικοί από το 6ο Γυµνάσιο Καβάλας.

Η Βουλή παρουσία και του Βουλευτή Καβάλας κ. Δηµήτριου
Παπουτσή τούς καλωσορίζει. 

(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Εισερχόµεθα στην τελευταία προς συζήτηση ερώτηση, τη δεύ-

τερη µε αριθµό 67/3-10-2011 δευτέρου κύκλου του Ανεξάρτητου
Βουλευτή κ. Βασίλειου Οικονόµου προς τον Υπουργό Εργασίας
και Κοινωνικής Ασφάλισης, σχετικά µε τη ρύθµιση των προστίµων
που αφορούν τις πρώτες κατοικίες των Παλιννοστούντων Πον-
τίων της τέως ΕΣΣΔ, Ένωση Σοβιετικών Σοσιαλιστικών Δηµοκρα-
τιών. 

Στην ερώτηση του κ. Οικονόµου θα απαντήσει ο Υφυπουργός
Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, κ. Ιωάννης Κουτσούκος. 

Παρακαλείται ο ερωτών Ανεξάρτητος Βουλευτής Αττικής, κ.
Βασίλειος Οικονόµου να διατυπώσει την ερώτησή του. 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, αν θέλαµε ένα πα-
ράδειγµα ή ένα λόγο ώστε να αιτιολογήσουµε τη µεγάλη δυσπι-
στία του ελληνικού λαού απέναντι στην πολιτική τάξη, θα
µπορούσαµε να χρησιµοποιήσουµε την περίπτωση της ερώτη-
σης που έχω καταθέσει πολλάκις σ’ αυτήν την Αίθουσα, αλλά και
σήµερα ως ερώτηση δύο επίκαιρων θεµάτων προς τους δύο
Υπουργούς, τον Υπουργό Περιβάλλοντος και τον Υπουργό Ερ-
γασίας, δηλαδή το θέµα των ασφαλιστικών εισφορών, αλλά και
το θέµα των αδειών των παλιννοστούντων Ποντίων αδερφών µας
οµογενών από την πρώην Σοβιετική Ένωση και το πώς ρυθµίζον-
ται αυτά τα θέµατα. 

Βέβαια, πριν από λίγο ακούσαµε ένα άλλο παράδειγµα, δη-
λαδή –έφυγε και ο κύριος Υφυπουργός- το ότι δεν έχουν πληρω-
θεί για έξι µήνες, κύριε Δαβάκη –γιατί καταθέσατε εσείς την
ερώτηση- οι εργαζόµενοι του προγράµµατος «Βοήθεια στο Σπίτι»
φταίνε οι κινητοποιήσεις των τελευταίων τριάντα ηµερών. Άρα,
το συµπέρασµα είναι «µην κινητοποιήστε σ’ αυτήν τη χώρα»! Ή
για το ότι δεν έχουν πάρει ακόµα τα λεφτά τους οι αγαπητοί µας
απογραφείς φταίνε γιατί πήγαν και απογράψανε. Μιλάµε για
τρελά πράγµατα απ’ αυτή την πολιτική τάξη.

Άλλο ένα παράδειγµα όµως, για να επανέλθω στη δική µου
ερώτηση είναι αυτό: ότι καλέσαµε –η ελληνική πολιτεία- στις
αρχές της δεκαετίας του ’90 τους αγαπητούς µας αδερφούς από
τη Σοβιετική Ένωση και τους είπαµε ότι µε µία συγκροτηµένη
στεγαστική πολιτική, το ελληνικό κράτος θα µπορέσει να τους
δώσει τόπο και δυνατότητες να ζήσουν. Όχι µόνο αυτό δεν έκα-
ναν οι Έλληνες πολιτικοί µας, αυτή η πολιτική τάξη της µεταπο-
λίτευσης, όχι µόνο δόθηκαν 70 δισεκατοµµύρια δραχµές τότε
στο Ίδρυµα Παλιννόστησης –αν θυµάστε, κύριε Πρόεδρε, γιατί
έχετε θητεύσει και στο Υπουργείο Εξωτερικών- αλλά τα ψά-
χνουµε ακόµα να βρούµε πού πήγαν. Υποτίθεται ότι δόθηκαν στις
αρχές της δεκαετίας του ’90, για να φτιαχτούν σπίτια, οικισµοί
και δυνατότητες στεγαστικής αποκατάστασης αυτών των ανθρώ-
πων. 

Έρχεται σήµερα το ελληνικό κράτος και λέει: «Θα πληρώσετε
τα δυσβάσταχτα πρόστιµα, θα πληρώσετε τις εισφορές σας στο
ΙΚΑ, ενώ υπάρχουν ρυθµίσεις και µε το νόµο του 2000, κύριε
Υπουργέ, και µε προηγούµενους νόµους. Εγώ µόνο έχω φέρει
το θέµα τρεις φορές στη Βουλή, προς την κ. Πετραλιά, τον κ. Λο-
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βέρδο, τον κ. Κουτρουµάνη. Και λέει το ελληνικό κράτος, η κυ-
βέρνηση –δεν έχει σηµασία ποιος είναι κυβέρνηση- ναι, θα το
ρυθµίσω, υπάρχει ειδικό θέµα. 

Σήµερα όµως υπάρχει ζήτηµα στο θέµα των εισφορών! Σή-
µερα είστε εσείς εδώ και λυπάµαι που δεν είναι εδώ ο κ. Παπα-
κωνσταντίνου ή ο κ. Σηφουνάκης. Είναι τεράστιο το ζήτηµα
πολιτικό, κοινωνικό, εθνικό. Είναι τεράστιο ζήτηµα. Δεν αφορά
µόνο τον Ασπρόπυργο ή τις περιοχές της Αττικής που έχουν
κάνει τεράστιες κινητοποιήσεις, κύριε Υπουργέ. Χιλιάδες συµπο-
λίτες µας είναι οργισµένοι για τη µεγάλη κοροϊδία του ελληνικού
κράτους. Έδωσε το ελληνικό κράτος και ο ελληνικός λαός δισε-
κατοµµύρια δραχµές ή ευρώ για να αποκατασταθούν οι Πόντιοι
νεοπρόσφυγες. Τα έφαγαν τα λεφτά κάποιοι και σήµερα τους ζη-
τάνε τα ρέστα και τους ζητάνε να πληρώσουν, ποιο; Το µικρό σπι-
τάκι που έφτιαξαν στις παρυφές των πόλεων που τους πετάξανε,
είτε στη Θεσσαλονίκη είτε στην Αθήνα και τους ζητάνε σήµερα
να πληρώσουν επιπλέον δυσβάσταχτα πρόστιµα. 

Ποια ποντιακή οικογένεια, κύριε Πρόεδρε, αυτή τη στιγµή έχει
έναν άνθρωπο να εργάζεται; Αντιστοιχεί το 20% της ανεργίας και
στους Ποντίους ή εκεί είναι 80%; Ψάχνεις να βρεις άνθρωπο να
εργάζεται. Πώς θα πληρώσουν αυτά τα πρόστιµα;

Εγώ θα σταµατήσω τώρα εδώ και θα επανέλθω. 
Κύριε Υπουργέ, σας παρακαλώ πάρα πολύ, γιατί σας αφορά

κατά το ήµισυ η ερώτηση -είναι το θέµα των προστίµων του ΙΚΑ
και υπάρχει ρύθµιση την οποία έχει φέρει η προηγούµενη κυβέρ-
νηση του ΠΑΣΟΚ- να µην τελειώσουµε τελείως µε το ΠΑΣΟΚ που
υπήρχε. Θυµηθείτε ότι είχατε και κάποιες καταβολές και κάποιες
πορείες που έδειχναν ότι υπήρχε µια ευαισθησία απέναντι σε αν-
θρώπους και κοινωνικές τάξεις που τέλος πάντων δεν τους αφή-
ναµε στο έλεος του Θεού!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο Υφυ-
πουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης κ. Ιωάννης Κου-
τσούκος.

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοινω-
νικής Ασφάλισης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 

Αντιλαµβάνοµαι τον τρόπο µε τον οποίο µίλησε ο αγαπητός
συνάδελφος κ. Οικονόµου, µιας και αναφέρεται σε συµπατριώ-
τες µας οι οποίοι ανταποκρίθηκαν στο κάλεσµα του ελληνικού
κράτους και ήρθαν εδώ έναντι και των δεσµεύσεων που αυτό
τους παρείχε, για να γυρίσουν µετά από αιώνες στα πάτρια. Αν-
τιµετώπισαν πάρα πολλά προβλήµατα και η πολιτεία έκανε δια-
φόρων ειδών ρυθµίσεις, για να τους διευκολύνει. 

Όµως, απ’ ό,τι αντιλαµβάνοµαι, κύριε συνάδελφε, µε όσα µας
είπατε και όσα είδα στη γραπτή σας ερώτηση, παραµένει άλυτο
ένα κύριο θέµα, αυτό της άδειας των οικοδοµών στα σπίτια που
οι ίδιοι έκτισαν είτε µόνοι τους είτε µε οικοδόµους. 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Μόνοι τους. 
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοινω-

νικής Ασφάλισης): Και επειδή αυτήν την ερώτηση την έχετε
απευθύνει σε δύο Υπουργεία, στο ΥΠΕΚΑ, αλλά και σε µας, αυτό
το κοµµάτι δεν µπορώ να σας το απαντήσω. Έχω έγγραφο του
ΥΠΕΚΑ, το οποίο µου λέει ότι έγινε µια ρύθµιση το 2004, για να
πληρώσουν µε µειωµένα πρόστιµα τις άδειες. 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Τελευταία. 
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοινω-

νικής Ασφάλισης): Δεν ξέρω πόσοι χρησιµοποίησαν αυτήν τη
ρύθµιση, γιατί δεν έχω στατιστικά στοιχεία. Καλό θα ήταν να τα
έχουµε, έστω µέσα από µια γραπτή απάντηση, προκειµένου να
δούµε το µέγεθος του προβλήµατος.

Και βέβαια, έρχεται και η τελευταία ρύθµιση των αυθαιρέτων,
ο ν.4014/2011, για να καταργήσει την προηγούµενη ρύθµιση και
να τους υπαγάγει αναγκαστικά στον τρόπο που όλοι οι συµπολί-
τες µας θα ρυθµίσουν τις αυθαίρετες κατασκευές. Έχω την αί-
σθηση ότι αυτό έχει ένα κόστος. 

Άρα, λοιπόν, για να τοποθετηθώ και να λύσω το θέµα των ει-
σφορών, πρέπει πρώτα να έχουµε ξεκαθαρίσει το θέµα των
αδειών. 

Όµως, µιας και εσείς αναφερθήκατε στις ρυθµίσεις που έκα-
ναν οι κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ, πρέπει να σας πω ότι δεν ξε-
χνάµε την πολιτική µας καταγωγή, κύριε συνάδελφε. Και παρ’ ότι
αναφερθήκατε στην πολιτική τάξη, θα ήθελα να σας πω ότι εγώ

δεν νιώθω µέρος της πολιτικής τάξης. Εγώ είµαι ένας µαχητής
σαν και εσάς και βρεθήκαµε να υπηρετούµε την πολιτική. Η πο-
λιτική τάξη είναι άλλη. 

Είχαµε κάνει, λοιπόν, τη ρύθµιση του ν. 2556/97, µε την οποία
τους δώσαµε τη δυνατότητα να κάνουν τακτοποίηση µε µείον
30% και αναγνωρίζαµε και την προσωπική εργασία. Διότι, όπως
ξέρετε, το ΙΚΑ καταλογίζει τις εισφορές µε έναν αντικειµενικό
τρόπο, µε πίνακες. Αυτή η έκπτωση του 30% στη συνέχεια έγινε
50%. Και µετά, µε τον τελευταίο νόµο, το ν. 3846/2010, παρατά-
θηκε η προθεσµία µέχρι 31 Δεκεµβρίου, για να φέρουν άδειες
και να γίνει αυτή η ρύθµιση. 

Στο βαθµό, λοιπόν, που δεν έχουν οικοδοµικές άδειες, κύριε
Πρόεδρε, δεν µπορεί να γίνει καµµία ρύθµιση. Άρα, πρέπει να
αντιµετωπιστεί το πρόβληµα σε διαφορετική βάση. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Θέλω να σας δηλώσω ότι εµείς από την πλευρά µας ως Υπουρ-
γείο αντιλαµβανόµαστε τα προβλήµατα και όντως έχουµε κάνει
µια σειρά ρυθµίσεων για διάφορες κατηγορίες συνανθρώπων
µας αναξιοπαθούντων, ανέργων ή φτωχών και είµαστε σε θέση
–το λέω εδώ ότι είναι πολιτική µας βούληση- να το λύσουµε.
Όµως, πρέπει να έχουµε στα χέρια µας ένα χαρτί που να νοµι-
µοποιεί τη συγκεκριµένη οικοδοµή. Διαφορετικά, δεν µπορούµε
να κάνουµε τίποτα. 

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο Ανεξάρ-

τητος Βουλευτής Αττικής κ. Βασίλειος Οικονόµου. 
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Έχει δίκιο ο κύριος Υπουργός που

αναφέρει τις νοµοθετικές ρυθµίσεις, οι οποίες ήταν πολλές και
οι οποίες βέβαια έγιναν µετά από πολλές πιέσεις. 

Εγώ ειδικά, κύριε Υπουργέ, σας ενηµερώνω ότι τρεις φορές
πίεσα και τους τρεις Υπουργούς. Και την κ. Πετραλιά και τον κ.
Λοβέρδρο και τον κ. Κουτρουµάνη. Όντως υπήρξαν αυτές οι ευερ-
γετικές νοµοθετικές ρυθµίσεις οι οποίες επέκτειναν τον αρχικό
νόµο, το ν. 2556/97, ο οποίος από 30% έκπτωση πήγε στο 50%.
Και µιλάµε πάντα για τις ρυθµίσεις και τις εισφορές για το ΙΚΑ.

Όντως, έχετε απόλυτο δίκιο που εστιάζετε στο µεγάλο πρό-
βληµα που έγκειται στο τι κάνουµε τελικά µε το ίδιο το οίκηµα,
δηλαδή µε το αυθαίρετο το οποίο δηµιουργεί το πρόβληµα και
πώς τελικά το ρυθµίζουµε, όσον αφορά το κοµµάτι του ΙΚΑ και
των εισφορών. 

Εγώ έχω να σας πω κάτι. Δεν θα έθετα καθόλου αυτό το ζή-
τηµα, κύριε Πρόεδρε και κύριε Υπουργέ, εάν είχαµε να κάνουµε
µε αυθαίρετα οποιασδήποτε µορφής. Είµαι αντίθετος στην αυ-
θαίρετη δόµηση. Το έχω πει εδώ και είναι τέτοια η πολιτική µου
διαδροµή που κανείς δεν µπορεί να αµφισβητήσει αυτό το λόγο
που καταθέτω. 

Εδώ, όµως, τι συζητάµε; Δεν συζητάµε καµµία ευνοϊκή ρύθ-
µιση για κάποιους πονηρούς συµπολίτες µας, οι οποίοι πήγαν και
έφτιαξαν µόνοι τους ετσιθελικά, αυθαίρετα το δικό τους σπίτι.
Εδώ µιλάµε για ένα εθνικό ζήτηµα: χιλιάδες Πόντιοι αδελφοί µας
από την πρώην Σοβιετική Ένωση εκλήθησαν να έρθουν εδώ στη
χώρα. Το ελληνικό κράτος –το ξέρετε καλά, κύριε Πρόεδρε, γιατί
έχετε θητεύσει στο Υπουργείο Εξωτερικών- έδωσε δισεκατοµµύ-
ρια –δραχµές τότε, ευρώ µετά- για να τους αποκαταστήσει στε-
γαστικά και για να µπορέσει να τους εντάξει µέσα στην ελληνική
κοινωνία. 

Αυτήν την πολιτική την εφάρµοσε το ελληνικό κράτος; Όχι.
Πού πήγαν αυτά τα χρήµατα; Είναι ένα µεγάλο θέµα. Δεν ξέρω,
αν η τρικοµµατική Κυβέρνηση του κ. Παπαδήµου µπορεί ποτέ να
ανοίξει αυτό το θέµα. Ως ανέκδοτο, βέβαια, θα µπορούσε κανείς
να το εξετάσει και αυτό. 

Τι λέω εγώ; Τέλος πάντων, υπάρχει ένα έγκληµα. Δεν έχουµε
αυτήν τη στιγµή το δολοφόνο, τον ένοχο. Όµως, όλοι γνωριζό-
µαστε σε αυτήν τη χώρα. Λέω, λοιπόν, το εξής: τα λεφτά φαγώ-
θηκαν, τα σπίτια δεν φτιάχτηκαν, η στεγαστική πολιτική δεν έγινε
και είπαµε σε αυτούς τους ανθρώπους να κόψουν το λαιµό τους.
Και προφανώς τον έκοψαν. Γιατί; Γιατί ενώ πήγε ο καθένας και
έφτιαξε ένα σπιτάκι πέριξ του Ασπροπύργου, του Μενιδίου και
της Θεσσαλονίκης, στα χειρότερα σηµεία, γιατί πήραν το οικό-
πεδο κοψοχρονιά, σήµερα ερχόµαστε να καλύψουµε τις τρύπες
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µιας µνηµονιακής, απαράδεκτης, αντιλαϊκής πολιτικής και να
πούµε «Εσύ, η φτωχολογιά, ο χαζός Πόντιος, που ήρθες εδώ και
δεν ήξερες τους νόµους και δεν µιλούσες καν ελληνικά, και εσύ
θα πληρώσεις σήµερα δυσβάσταχτα πρόστιµα!». 

Ε, αυτό είναι πολιτική που νοµίζετε, κύριε Υπουργέ, ότι µπορεί
κάποιος να την αποδεχθεί και να πει ότι είναι µία λογική πολιτική;
Δεν µιλάµε για φιλολαϊκή, αλλά για λογική. Αφήστε αυτές τις βλα-
κείες! Εµείς εδώ λέµε να ισχύσουν λογικά πράγµατα. Σε αυτούς
τους ανθρώπους χρωστάµε τα λεφτά! Δώστε τα λεφτά της στε-
γαστικής πολιτικής, να αφήσουν τα σπίτια και να γίνει εφαρµογή
του νόµου! 

Επανέρχοµαι πάλι στο ν. 2790/2000, όπου λέει ότι αν υπάρ-
χουν πρωτόκολλα κατεδαφίσεως αυτής της κατηγορίας ανθρώ-
πων, ας τους δώσουµε από τράπεζα γης και να πάνε να φτιάξουν
νόµιµα το σπίτι τους. Ή θα µου πείτε ότι δεν έχουµε λεφτά, γιατί
τα έφαγαν; Γιατί µέχρι το 2009 ο Αρχηγός σας και, τέλος πάντων,
Αρχηγός µας µέχρι τότε, έλεγε ότι τα είχαµε τα λεφτά. Σήµερα
δεν υπάρχουν λεφτά; Αν δεν υπάρχουν, λοιπόν, µην πάτε να τα
ζητήσετε απ’ τη φτωχολογιά, απ’ αυτόν τον κόσµο. Ούτε ένας
δεν εργάζεται από ολόκληρες οικογένειες! Τα ξέρετε.

Κάτω στον Πύργο Ηλείας δεν ξέρω αν έχετε τέτοια φαινόµενα.
Έχετε, βέβαια, παρεµφερή, µε φωτιές και µε σεισµούς. Όµως,
εδώ δεν είναι µια καταστροφή που τους βρήκε ξαφνικά. Υποτί-
θεται ότι ήταν µια οργανωµένη πολιτική της χώρας µας. Γι’ αυτό
µε ακούτε να έχω ένταση στη φωνή µου. Καταλαβαίνετε ότι δεν
την έχω προς το πρόσωπό σας. Είναι ένα θέµα, το οποίο εσείς… 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε. 
Δεν σας βάζω, βέβαια, σε αυτήν την πολιτική τάξη –κυβερνώσα

τάξη- η οποία δεν αποτελείται από λαϊκά παιδιά, ανθρώπους της
εργασίας και ανθρώπους που έχουν αναδειχθεί µέσα από το λαό
και τις κοινωνικές διεργασίες. Όµως, αυτοί που πάντα κυβερνούν
αυτήν τη χώρα και καταφέρνουν να βρίσκουν τον τρόπο έχουν
καταφέρει να εξαφανίσουν και τους ενόχους και τους δολοφό-
νους. 

Σήµερα φέρνουµε στη Βουλή ένα έγκληµα. Το θέµα δεν είναι
ότι οι Πόντιοι δεν πλήρωσαν το πρόστιµο. Πού πήγαν τα λεφτά
της παλιννόστησης και της στεγαστικής πολιτικής και σήµερα
αυτή η πολιτική τάξη έχει το θράσος να ζητάει πίσω τα ρέστα;
Από ποιον; Από τον κόσµο που δεν έχει να ζήσει. Είναι αδια-
νόητο! 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Πριν δώσω το λόγο στον
κύριο Υφυπουργό, οφείλω να ενηµερώσω τον κύριο συνάδελφο
-και να απευθυνθώ και στον κύριο Υφυπουργό Εργασίας- ότι και
ο οµιλών υποστηρίζει την ευαισθησία του συναδέλφου Βουλευτή
ως προς τη ρύθµιση των αυθαιρέτων τους, όχι µε βαριά πρό-
στιµα και διαδικασίες. Δεν αφορά, όµως, τον παρόντα Υφυ-
πουργό. Η ερώτηση πρέπει να επανέλθει προς το ΥΠΕΚΑ.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Έτσι ήταν. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ωραία. Θα επιµείνετε και

θα σας διευκολύνει το Προεδρείο, ώστε να έρθει αυτή η ερώ-
τηση και προς το ΥΠΕΚΑ. Πράγµατι, δεν µπορούν µε τόσο βαριά
πρόστιµα να αντεπεξέλθουν αυτές οι κατηγορίες των οµογενών
µας. 

Όµως, αυτό που δηµιουργείται ως κλίµα ότι υπήρξαν δισεκα-
τοµµύρια για στεγαστική πολιτική τα οποία χάθηκαν, πρώτη
φορά ακούγεται στην Αίθουσα. Θα παρακαλούσα να ασχολη-
θείτε λεπτοµερώς και να µάθετε ότι δεκάδες χιλιάδες Ελληνο-

πόντιοι έχτισαν τα σπίτια τους, µε δάνεια επιδοτούµενα από το
ελληνικό κράτος…

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Το Ίδρυµα Παλιννόστησης είναι…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Και το Ίδρυµα Παλιννό-

στησης είναι ένα ίδρυµα του οποίου η εικόνα είναι καθαρή και
µπορείτε να πάρετε απαντήσεις. Δεν είναι αυτή η αιτιολογία.

Χτίστηκαν πάρα πολλά σπίτια από τους ανθρώπους µας αυ-
τούς και µε την προσωπική τους εργασία, αλλά και µε δάνεια που
δόθηκαν µε την εγγύηση του ελληνικού δηµοσίου και µε πάρα
πολλά χρήµατα, που δαπάνησε το ελληνικό δηµόσιο. Αυτό δεν
σηµαίνει ότι δεν πρέπει να τους στηρίξουµε.

Επαινώ την ευαισθησία σας, αλλά νοµίζω ότι πρέπει να κληθεί
το αρµόδιο Υπουργείο, το ΥΠΕΚΑ, διότι πράγµατι, µε τόσο µε-
γάλα πρόστιµα, δεν µπορούν να ανταποκριθούν και έχουµε και
εθνική ευθύνη απέναντι σ’ αυτούς τους ανθρώπους.

Συγγνώµη, κύριε Υφυπουργέ. Έχετε το λόγο, για να κλεί-
σουµε.

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοινω-
νικής Ασφάλισης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε, τόσο για τα σχό-
λιά σας, όσο και για την ενηµέρωση. 

Θεωρώ ότι η υπευθυνότητα όλων µας και µάλιστα, σε µία πε-
ρίοδο που είµαστε γενικώς ύποπτοι, µας επιβάλλει να απαντάµε
υπεύθυνα και τεκµηριωµένα σε όσα ακούγονται. Θα έλεγα, ότι
µε βάση τη διαδικασία του κοινοβουλευτικού ελέγχου ο αξιότι-
µος συνάδελφος, ο κ. Οικονόµου, µπορεί να ζητήσει µε ερώτησή
του και αίτηση κατάθεσης εγγράφων, ακριβώς τη δραστηριότητα
του Ιδρύµατος, δηλαδή πόσα δάνεια έδωσε κ.ο.κ.. Γιατί είναι αλή-
θεια ότι είµαστε σε µία περίοδο δηµοσιονοµικής στενότητας και
πρέπει να αποδεικνύουµε κάθε φορά στον ελληνικό λαό πώς
αξιοποιήσαµε τα χρήµατά του.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Το έχω ζητήσει.
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοινω-

νικής Ασφάλισης): Από την εξέλιξη των νοµοθετικών ρυθµίσεων
που έχουν γίνει από το 1997, το 2000, το 2004, το 2005 και το
2010 η τελευταία του Υπουργείου Εργασίας δείχνει ότι είµαστε
σε µία ατελέσφορη διαδικασία επίλυσης ενός προβλήµατος.

Εγώ, λοιπόν, νοµίζω, µετά τη συζήτηση που έγινε και στο
βαθµό που θα βρεθεί λύση, σαν αυτή που προτείνατε εσείς ή ο
κύριος Πρόεδρος προς την πλευρά του ΥΠΕΚΑ, όντως πρέπει να
τακτοποιηθεί και να υπάρξει νοµιµότητα στις οικοδοµές των συµ-
πατριωτών µας που ήρθαν από την πρώην ΕΣΣΔ και έχουν χτίσει
σπίτια. Και στην Ηλεία έχουµε, πρέπει να σας πω. Από εκεί και
πέρα, δηλώνω, κύριε Πρόεδρε, τη διάθεση του Υπουργείου µας
να επαναφέρουµε ή να παρατείνουµε την τελευταία ρύθµιση του
ν.3846/10, ώστε να λύσουµε και το θέµα των ασφαλιστικών ει-
σφορών.

Άρα, νοµίζω ότι µπήκε σε µία σειρά η συζήτηση και έχει ανα-
δειχθεί µε ποιον τρόπο µπορούµε να δώσουµε µία οριστική λύση.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Θα επανέλθουµε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Θα επανέλθουµε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των

αναφορών και ερωτήσεων.
Δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 19.45’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο ηµέρα Τετάρτη 30 Νοεµβρίου 2011 και ώρα
18.00’, µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος: νοµοθετική εργα-
σία, σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη που έχει διανεµηθεί.
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